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خاطره بازیِ کوچکی با »پارکِ ملّت«
که هنرِ »ایرج اعتصام« است

معمارِ پارک ها، معمارِ خاطره ها

اهمیت مستندسازی تجارب 
معمارانی چون »ایرج اعتصام« 

»باید برای ایرج اعتصام کلاه از سر برداشت و تنها به 
خدمات مهمش در معماری توجه نکرد بلکه به این 
نکته توجه کرد که او علی رغم داشتن ویژگی های مهم 
علمی و آموزشی، هیچ گاه انسانیت خود را فراموش 

ایرج اعتصام بین هم نسلان و نسل های بعدی 
خود یکی از افراد برجسته و مهم در حوزه معماری و 
شهرسازی بود. او پس از فارغ التحصیلی در مقطع 

»پیامما«ازادامهاختلالاتاینترنتوفیلترینگگزارشمیدهد

بلاتکلیفیکاربراندربنبستاینترنت
کمتر از ۴۸ ساعت پس از تاکید وزیر ارتباطات بر این که »دخل و تصرفی در فیلترینگ شبکه های اجتماعی ندارد« و »شورای امنیت کشور 
در این رابطه تصمیم گیر است«، وب سایت »اسپید تست« با انتشار آخرین گزارش خود از تنزل جایگاه ایران در جدول جهانی سرعت 
اینترنت خبر داد و نوشت: »ایران در رتبه ۱۴۴ جهان به لحاظ سرعت اینترنت قرار دارد.« این در حالی است که هنوز مسئولان مرکز ملی 
فضای مجازی منتظر هستند تا شاید شرکت بین المللی »متا« به عنوان هلدینگ عظیمی که مالکیت فیسبوک، اینستاگرام، واتس آپ و 

چند برند مشابه را در اختیار دارد، به نامه این مرکز پاسخ دهد و نماینده رسمی خود را برای استقرار در خاک ایران معرفی کند. 

پاسخعلیبیتاللهیبهگفتوگوی
»پیامما«بامدیرامورعمرانیسدچمشیر

ابهاماتسدچمشیر
رفعنشدهاست

 ۱۴0۱ آذرماه   26 شنبه  چاپ  ما«  »پیام  روزنامه 
گفت وگویی را با مدیر امور عمرانی سد چمشیر منتشر 
مرکز  علمی   بیت اللهی عضو هیئت  علی  دکتر  کرد. 
تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی درباره مواردی که 
به نقل از او از سوی مدیر امور عمرانی سد چم شیر 
ما«  »پیام  برای  را  توضیحی  منتشر شد،   او  درباره 

ارسال کرده است.
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باغ ها فدای
ساخت و ساز

نایب رئیس کمیسیون محیط زیست شورای شهر تهران: ما می خواهیم
در باغ ها تراکمی بارگذاری نشود و به مالکان زمین هایی برای

ساخت و ساز داده شود که باغ نیست

شهرداری در لایحه ای جدید با اصلاح ماده ۱۴ قانون زمین شهری، درصدد 
 گزارشی درباره ایرج اعتصام استاد نام آشنای معماریاست قوانین سختگیرانه حفاظت از باغ های پایتخت را کنار بگذارد

و شهرسازی ایران که ۲۸ آذر درگذشت 

 پیروز حناچی: اعتصام اخلاق مدار و منصف بود  
 ترانه یلدا: او معماری چندوجهی است 

اسرار شیداییاسرار شیدایی
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سازمانمنابعطبیعیبرخلافقانونبرنامهششمتوسعه
بابهرهبرداریازجنگلهایهیرکانیموافقتکرد

عقب نشینی در برابر جنگل خواران؟
بهرهبرداریدوبارههیرکانیباامضایعباسعلینوبختودرموافقتبابرداشتدرختانشکستهو
افتادهتاگستره70متریجادههایجنگلیشمالایران،آغازشدهاست.ایندرحالیاستکه
چنینبرداشتیازیکسوبراساس»برنامهششمتوسعه«غیرقانونیاستوازسویدیگراین
موافقتتوسطفردیرخدادهکهدرسازمانجنگلهابه»مردتنفسجنگل«شهرتداشتهوخود

هموارهازمنتقداناینرویکردبودهاست

رق
ش

و گردشگری  میراث فرهنگی  مدیرکل   - بندرعباس 
هرمزگان گفت: حریم قلعه پرتغالی های جزیره هرمز 

می شود. ساماندهی 
مدیرکل  مهر، محمد محسنی  به گزارش خبرگزاری 
میراث فرهنگی و گردشگری هرمزگان بیان داشت: در 
بازدیدی که روز گذشته به همراه معاونت هماهنگی 
امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استانداری هرمزگان 
و جمعی از مسئولین از پروژه های عمرانی و گردشگری 
قلعه  حریم  شد  مقرر  انجام شده،  هرمز  جزیره 

پرتغالی های جزیره هرمز ساماندهی شود.
صنایع دستی  و  میراث فرهنگی، گردشگری  مدیرکل 

هرمزگان بیان کرد: این عملیات با همکاری اداره کل 
به منظور  زمین  تخصیص  برای  شهرسازی  و  راه 
استقرار معارضین قلعه و هماهنگی استانداری، شامل 
آزادسازی ضلع شمالی و شرقی قلعه است. همچنین 
مسیر ورودی قلعه پرتغالی های جزیره هرمز توسط 

اداره کل ساماندهی و کف سازی می شود. این 
قلعه  مرمت  اینکه  به  اشاره  با  محسنی  محمد 
پرتغالی های جزیره هرمز نیز در دستور کار قرار دارد، 
برای  جلسه ای  نزدیک  آینده ای  در  خاطرنشان کرد: 
انتقال دانش و طرح مرمت قلعه با شخصیت برجسته 

می شود. برگزار  مهندسی  و  تاریخی 

صنایع دستی  و  میراث فرهنگی، گردشگری  مدیرکل 
هرمزگان در خصوص پروژه های صنایع دستی جزیره 
هرمز عنوان کرد: فاز دوم بازارچه صنایع دستی در جزیره 
هرمز به انضمام سایر مراکز خدمت رسانی به گردشگران 

احداث می شود.
وی با اشاره به اینکه حمایت از صنعتگران صنایع دستی 
در هرمز یکی از اولویت های این اداره کل است، اضافه 
اقتصادی  امور  با هماهنگی معاونت هماهنگی  کرد: 
استانداری مقرر شد مبلغ ۱20 میلیارد ریال از محل 
صندوق   ۴ به   ۱۸ تبصره  و  امید  صندوق کارآفرین 

کارآفرین در جزیره هرمز پرداخت شود.

حریم قلعه پرتغالی های جزیره هرمز ساماندهی می شود

تجدید مرتبه اول فراخوان ارزیابی کیفی
 مناقصه عمومی )یک مرحله ای(

۱- شماره و موضوع مناقصه: تجدید مرتبه اول فراخوان ارزیابی کیفی مناقصه شماره 
۴۰۱۰۳۴۱ ) خدمات سرویس های تعمیراتی شركت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد( 
با شماره فراخوان ۲۰۰۱۰9۲۱۳۴۰۰۰۱۲7 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(.
مشهد/ جاده   ۱۶۵ رضوی–كیلومتر  خراسان  استان  مناقصه گزار:  نشانی  و  نام   -۲

نژاد. هاشمی  شهید  گاز  پالایش  سرخس-شركت 
۳- شرایط مناقصه گر: كلیه شركت های دارای حداقل پایه ۵ )پنج( رشته نفت و گاز 
از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور كه در ارزیابی كیفی مرتبط، امتیاز لازم را وفق 

معیارهای اعلام شده كسب نمایند.
۴- مهلت و آدرس دریافت اسناد: حداکثر تا ساعت ۱9 مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۰۸ ، متقاضیان 
آدرس  به  ستاد(  دولت)سامانه  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  طریق  از  می توانند 
https://www.setadiran.ir اسناد استعلام ارزیابی  کیفی را دریافت و در مناقصه 
شرکت نمایند، لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری مناقصه از جمله ارزیابی کیفی )از 
دریافت و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کیفی تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل 
مناقصه( و سایر مراحل مناقصه، از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه 

ستاد( انجام خواهد شد، بدیهی است اسناد مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی 
کیفی به مناقصه گران تایید شده از طریق سامانه ستاد ارسال خواهد شد.

مورخ   ۱9 ساعت  تا  حداکثر  می بایست  ارزیابی  استعلام  دریافت  از  بعد  متقاضیان 
۱۴۰۱/۱۰/۲۲ استعلام ارزیابی تكمیل شده را به همراه مدارک مورد نیاز در سامانه مذکور 

بارگذاری و ارسال نمایند.
۵ – برآورد مناقصه:  مبلغ ۲۳۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )دویست و سی میلیارد ریال(.  

۶- زمان گشایش پاكت ها: پاكت های مناقصه راس ساعت ۱۰ مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۱۲ در 
خیابان  مشهد،  آدرس  در  قیمت  پیشنهاد   ۲ حداقل  با  و  دهندگان  پیشنهاد  حضور 
آبكوه، نبش آبکوه 7 )دانشسرای شمالی( ، شماره ۲۵۵، شركت پالایش گاز شهید 
هاشمی نژاد اتاق کنفرانس گشایش خواهد یافت. لازم به ذكر است تاریخ اعلام شده 
در خصوص گشایش پیشنهادهای قیمت قطعی نبوده و با توجه به روند ارزیابی کیفی 

امكان تغییر تاریخ وجود خواهد داشت.

روابط عمومی شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد

نوبت دوم

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۱/۰9/۲۸- تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۱/۰9/۳۰

شناسه آگهی : ۱۴۲۶۸۶۸- م الف : -۱

شركت ملی گاز ایران
)S.G.P.C( شركت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد

آگهی مزایده شماره 2101156
شرکت ملی صنایع مس ایران در نظر دارد : "تامین دستگاه های ترانس جوش، تعمیر و 

تجهیز آنها به لوازم جوشکاری، کابل، ماسک، سری برش و اینورتر مورد نیاز امور ذوب مجتمع 
مس سرچشمه" را از طریق مزایده عمومی به انجام برساند.

 جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت رسمی شرکت به آدرس های ذیل مراجعه شود. 
WWW.Nicico.com    HTTP://sarcheshmeh.NICICO.COM   HTTP://dargah.NICICO.COM

شرکت ملی صنایع مس ایران تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۱.۰9.۳۰- تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱.۱۰.۰۳

نوبت اول

بر اساس سرشماری سال ۱۳۹۵ »شیرینو«  بوشهر - 
شهر  از 22  اما  می کشد،  یدک  را  روستا  نام  همچنان 
استان بوشهر بزرگ تر و پرجمعیت تر است. اگر بخواهیم با 
سرشماری کنونی در نظر بگیریم بزرگ تر بودنش به بیش 

از 2۵ شهر خواهد رسید.
بندر شیرینو در استان بوشهر به عنوان بزرگ ترین روستای 
جنوب کشور با جمعیتی بیش از ۱۷ هزار نفر است که 
نبود امکانات و نیروی انسانی مناسب برای خدمات دهی 
به این تعداد جمعیت موجب شده تا نام این روستا با 

محرومیت گره بخورد.
 شیرینو از توابع بخش سیراف شهرستان کنگان و در 
فاصله 2۳۵ کیلومتری از شهر بوشهر قرار دارد؛ ساکنان 
و  زیرساخت  خدمات،  حوزه  در  معتقدند که  بندر  این 
بخش عمرانی از حالت روستا خارج شده و با توجه به 
ویژگی هایی که دارد، باید در تقسیمات کشوری به شهر 

تغییر وضعیت دهد.
رئیس  نایب  و  سیراف  بخش  اسلامی  شورای  رئیس 
ایسنا  با  گفت وگو  در  شیرینو  روستای  اسلامی  شورای 
در  فراوان  مشکلات  به  نکردن  رسیدگی  کرد:  عنوان 
حوزه های مختلف "شیرینو" به دلیل وسعت و جمعیت 
این روستا از سوی دهیاری باعث بروز عقب ماندگی هایی 
در حوزه های مختلف از جمله زیر ساخت های عمرانی، 

فرهنگی و اجتماعی شده است.

خدمات دهی مناسب به مردم شیرینو از طریق 
دهیاری ممکن نیست

 ابراهیم بهمنی با اشاره به جمعیت ۱۷ هزار نفری دهستان 
شیرینو و کمبود امکانات و نیروی انسانی برای خدمات 
دهی به ساکنان آن اظهار کرد: چنین جمعیتی در یک 
محدوه امکان ندارد که با دهیاری به شکل مناسب و در 

شان مردم اداره شود.
 او با بیان اینکه بیش از 22 شهر استان بوشهر جمعیتی 
کمتر از روستای شیرینو دارند، اضافه کرد: با توجه به 
جمعیت بالای این روستا مردم آن نیازمند هستند که 
خدمات خود را در حد شهرداری و نه دهیاری دریافت 

کنند.
 رئیس شورای بخش سیراف با بیان اینکه دهیاری ها از 
تشکیلات و چارت مناسبی برای خدمات دهی به یک 
جمعیت چندهزاری برخوردار نیستند، گفت: اکنون به دلیل 
موانع قانونی امکان جذب نیرو برای دهیاری وجود ندارد و 
تعداد نفرات در حال فعالیت در این دهیاری توان خدمات 
دهی به ۱۷ هزار نفر جمعیت ندارد از این رو باید با تشکیل 
شهرداری و ایجاد درآمد پایدار، نیازهای مردم را مدیریت 

و برطرف کرد.

بندر شیرینو بزرگ تر از ۲۲ شهر استان بوشهر، اما 
فاقد شهرداری

بهمنی ادامه داد: بر اساس سرشماری سال ۱۳۹۵ شیرینو 

همچنان نام روستا را یدک می کشد، اما از 22 شهر استان 
با  بخواهیم  اگر  است.  پرجمعیت تر  و  بزرگ تر  بوشهر 
سرشماری کنونی در نظر بگیریم بزرگ تر بودنش به بیش 

از 2۵ شهر خواهد رسید.
روستای  و جمعیت  به وسعت  توجه  با  اضافه کرد:  او 
شیرینو، یکی دیگر از امتیازات مهمی که در صورت تبدیل 
از  استفاده  باشد،  داشته  می تواند  شهر  به  روستا  این 
اعتبارات استانی مانند تملک دارایی است که می تواند به 

توسعه زیرساخت ها کمک کند.
 رئیس شورای بخش سیراف با بیان اینکه شیرینو در 
دل سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس قرار دارد 
و میزبان صنعت عظیم نفت و گاز و پتروشیمی است اما 
این موضوع تنها به افزایش جمعیت این روستا منجر 
شده و تاثیری در توسعه و افزایش رفاه ساکنان آن نقشی 

نداشته است.
شیرینو  روستای  مردم  سهم  تنها  را  آلودگی  بهمنی 
عنوان و تصریح کرد: خدمات دهی مطلوب به چنین 
جمعیتی به وسیله یک دهیاری با چارت محدود تقریبا 
غیرممکن است. شایسته است صنعت نفت و گاز در 
قالب مسئولیت های اجتماعی به زیرساخت این روستا 
کمک  کنند؛ کمک هایی که تا کنون حالت قطره چکانی 
داشته و این وضعیت موجب ناراحتی و نارضایتی مردم 

است. شده 
او ادامه داد: در بعد فرهنگی نیز انتظار است صنعت 
مسئولیت های  قالب  در  گاز  و  نفت  پتروشیمی، 
ساخت  در  دولت  اجرایی  دستگاه های  با  اجتماعی 
کنند.  اقدام  روستا  این  در  مجهز  فرهنگسرای  یک 
اداره کل  با  در این زمینه سال های گذشته مکاتبه ای 
راهبردی  ارشاد شهرستان کنگان و شورای  و  فرهنگ 
نتیجه  تاکنون  شد که  انجام  منطقه  پتروشیمی های 

است. نشده  حاصل  مطلوبی 
رئیس شورای بخش سیراف گفت: نبود یک درمانگاه و 
همچنین فقدان داروخانه شبانه روزی از دیگر مشکلات 
روستای شیرینو با بیش از ۱۷ هزار نفر جمعیت است، 
بخش زیادی از ساکنان شریف شیرینو را اقشار ضعیف و 
کم درآمد تشکیل می دهند و اگر نیاز به مراجعه به پزشک 
و یا تهیه دارو در شب را داشته باشند باید با صرف هزینه 

خود را به سیراف و یا عسلویه برسانند.

ارتقای شیرینو از روستا به شهر در دست پیگیری
به گزارش ایسنا، شیرینو از نظر جمعیت، وسعت و 
دیگر شاخص ها با معیارهای تعریف شده در قانون برای 
تبدیل وضعیت از روستا به شهر انطباق دارد. فرآیند این 
وضعیت  تغییر  درخواست  و  است  شده  انجام  تطبیق 
این روستا از سوی مسئولان شهرستانی و دفتر سیاسی 
استانداری بوشهر پیگیری شده است. اکنون پرونده تبدیل 
این روستا به شهر در وزارت کشور در حال بررسی است.

کرمانشاه - معاون محیط زیست انسانی اداره کل 
محیط زیست کرمانشاه با اشاره به اینکه برخی از 
سوخت  محدودیت  دلیل  به  اکنون  بزرگ  صنایع 
مصرف  هستند، گفت:  مازوت  مصرف  به  ناگزیر 

باید رعایت شود. الزاماتی دارد که  مازوت 
فرحناز اقبالی کلهر در گفت و گو با ایسنا، از محدودیت 
سوختی که در فصل سرما برای برخی صنایع ایجاد 
و آنها را ناگزیر به استفاده از مازوت به عنوان سوخت 
بر اساس قانون  افزود:  یاد کرد و  جایگزین کرده 
باید  دارد که  الزاماتی  پاک، مصرف مازوت  هوای 
رعایت شود. وی یکی از مهمترین این الزامات را 
استاندارد بودن مازوت مصرفی خصوصا از نظر میزان 
گوگرد دانست و خاطرنشان کرد: کیفیت مازوتی که 
آلودگی هوا  اثری که در  مصرف می شود به دلیل 
ایجاد می کند حائز اهمیت است که بررسی و تایید 
استاندارد آن نیز با سازمان استاندارد و ادارات تابعه 

آن در هر استان است.
کنونی  وضعیت  اساس  بر  البته  داد:  ادامه  وی 
کیفیت هوا، به نظر نمی رسد مازوت مصرفی مطابق 
با استانداردها باشد. معاون محیط انسانی محیط 
زیست کرمانشاه یکی دیگر از الزاماتی که در زمینه 
مصرف مازوت وجود دارد را سیستم فیلتراسیون 
بر سر راه خروجی صنایع دانست که این امر نیز در 
برخی از صنایعی که مازوت مصرف می کنند رعایت 
نمی شود. اقبالی معتقد است، مجموع این عوامل 
باعث شده اکنون در فصل سرما با تبعات و آلودگی 
باشیم که  مواجه  مازوت  مصرف  از  ناشی  هوای 

بسیاری از کلانشهرها را درگیر کرده است.
وی با بیان اینکه برای مدیریت این شرایط نیازمند 
اولین  مهم هستیم، خاطرنشان کرد:  راهکار  چند 
در  سوخت  مصرف  زمینه  در  فرهنگسازی  راهکار 
همه بخش های خانگی، تجاری، اداری، صنعتی و 
.. است. معاون محیط زیست انسانی محیط زیست 
کرمانشاه با بیان اینکه در حال حاضر در بسیاری 
از این بخش ها دمای آسایش رعایت نمی شود و 
همین امر باعث بالا رفتن میزان مصرف سوخت 
خواهد شد، افزود: حتی سوخت گازی که اکنون در 
بخش های مختلف مصرف می شود نیز در آلودگی 
عملکرد  بهبود  اقبالی همچنین  است.  اثرگذار  هوا 
موتورخانه ها را نیز در مدیریت مصرف انواع سوخت 
و کاهش آلودگی هوا اثرگذار دانست و اضافه کرد: 
اکنون استاندارد برخی موتورخانه های مراکز تجاری، 
عمومی و... مورد تایید محیط زیست نیست و لازم 
است اداره استاندارد که کنترل موتورخانه ها را از نظر 
وضعیت استاندارد بر عهده دارد، در این زمینه اظهار 

نظر دقیق تری داشته باشد.

بزرگترین روستای جنوب ایران در انتظار شهر شدن 

کام تلخ روستای »شیرینو« 
زنگ خطر مازوت سوزی

 در کرمانشاه هم 
به صدا درمی آید؟
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یک  برای  است.  اعصاب  روی  اینترنت 
پیامک ساده، باید هزار و یک جوز کلک سوار 
کنیم و به این فیلترشکن و آن پروکسی 
متوسل شویم تا مگر بالاخره وصل شویم 
و بشود به دوست و آشنا و قوم و خویش 
و همکار و هم کلاسی که معلوم نیست چند 
ساعت یا چند روز پیش حالمان را پرسیده، 
بگوییم خوبیم. اما خوب که نیستیم، هیچ؛ 
اتفاقاً اعصاب مان خراب است و کلافه ایم. 
تازه معلوم نیست بعد از آن که در این دیوار 
بلند فیلترینگ رخنه کردیم، سرعت اینترنت 
آن قدر باشد که پیامک مان را به آن سوی 
دیوار برساند. در این دنیای هزار توی مجازی، 
تنها بیراهه ها و بن بست هایش به ما رسیده 
و البته کلافگی ماندن پشت این دیوارها و 
گم شدن در این هزارتو که همه را عاصی 

کرده است.
 همین حالا برای منِ خبرنگار که آلودگی هوا، 
دورکارم کرده، روشن نیست که بتوانم همین 
گزارشی را که از کنج خانه درباره وضعیت 
ایمیل  به  به موقع  می نویسم،  اینترنت 
ارتباطات  وزیر  حتی  ارسال کنم.  تحریریه 
بیفتد  اتفاقی  باید چه  نمی داند  هم دقیق 
تا از وضعیت فاجعه باری که سه ماه بیشتر 
است به آن گرفتاریم، عبور کنیم و برگردیم به 
شرایط نه چندان قابل قبولی  که پیش از این 
سه ماه داشتیم. زمانی که تلگرام و توییتر 
فیلتر بود اما لااقل هنوز می شد با واتس اپ 
و اینستاگرام سر کرد. حالا اما اینستاگرام و 
توییتر برایمان یکی است. مثل واتس آپ که 
از این حیث، فرقی با تلگرام ندارد. همگی 
داده  تشخیص  خطرناک  همه مان  برای 
از  همه شان  به  دسترسی مان  و حق  شده 
همه مان سلب شده است. طنز تلخ ماجرا 
این است که وزیران دولتی همچون باقی 
مسئولان، با همین اینترنت کند و از طریق 
و  غیرمجاز  اجتماعی  شبکه های  همان 
مسدود، توییت می زنند و پست و استوری 
و  تلگرامی  و کانال های  می کنند  همرسان 

واتس آپی شان را هم به روز می کنند.
روزهای  همان  از  البته  که  ارتباطات  وزیر 
نخست وزارتش گفته بود که خود را مقید 
به رعایت قانون فیلترینگ می داند، سعی 

کرده تنها از طریق پیام رسان ها و شبکه های 
اجتماعی داخلی در فضای مجازی فعالیت 
کند. او به جز این رفتار مجازی در حق کاربران، 
اوضاع  این  درباره  هم  کلامی  چند  البته 
اینترنت توضیح داده است. توضیحاتی که 
درباره  روشنگر  نکته ای  حاوی  لزوماً  البته 
معمای اینترنت و سرانجام محدودیتی که 
بدواً »موقتی« توصیف می شد، نبود؛ »بنده 
دخل و تصرفی در این مورد ندارم، شورای 
امنیت کشور تصمیم گرفته و اگر قراری بر 
کند.«  تجدیدنظر  باید  آنجا  باشد  بازگشت 
عیسی زارع پور که اتفاقاً اوایل همین هفته 
در این رابطه با ایلنا گفت وگو کرده، همچنین 
درباره سرنوشت رفع فیلترینگ اینستاگرام 
یا تداوم این وضعیت گفته »من تصمیم گیر 
نیستم، من حتی عضو شورای امنیت کشور 
هم نیستم.« وزیر ارتباطات که از قضا کاربران 
شبکه های  همان  در  اجتماعی  شبکه های 
فیلترشده به کنایه و طنز او را »وزیر قطع 
درباره  پرسشی  به  می خوانند،  ارتباطات« 
موضع شورای عالی فضای مجازی نیز پاسخ 
گفته است. پاسخی البته به شیوه ای مشابه 
آن چه در مواجهه با دیگر پرسش ها در این 
خصوص، سراغ داریم؛ این که »شورای  عالی 
است.  نگرفته  تصمیمی  مجازی  فضای 
تصمیم با شورای امنیت کشور است و این 

شورا باید تصمیم گیری کند.«
است  نهادی  به  ارتباطات  وزیر  اشاره 
»شاک«  نه  اما  وزارت کشور.  زیرمجموعه 
به عنوان شورایی زیرمجموعه وزارت کشور و 
نه البته دیگر نهادهای دولتی و حاکمیتی، 
نداده اند  به دست  رابطه  این  در  توضیحی 
چند  است که  این  تنها  می دانیم  آن چه  و 
مدت،  این  در  مجازی  میلیون کسب وکار 
ورشکست شده و چه مصائبی در این اوضاع 
وخیم معیشتی، بر مشکلات ملت افزوده 
مجازی  فضای  شورای عالی  است.  شده 
اما بالاخره اواسط همین هفته سکوتش را 
شکسته و درباره احتمال تداوم فیلترینگ 
اینستاگرام و واتس آپ توضیح داده است. 
هرچند توضیحاتی که ابوالحسن فیروزآبادی 
در قامت دبیر شورای عالی فضای مجازی 
تکرار  به نحوی  داد،  به دست  فقره  این  در 

مواضعی بود که چند سطر بالاتر به نقل از 
وزیر ارتباطات خوانیدم؛ این که »اینستاگرام 
و واتس اپ با دستور شورای امنیت محدود 
شده اند.« البته او به نکته ای بیش از آن چه 
و  کرده  اشاره  نیز  شنیده بودیم  زارع پور  از 
گفته »ادامه محدودیتی که »شاک« اعمال 
به گفته  هرچند  دارد.«  مجوز  به  نیاز  کرده، 
فیروزآبادی، »تکلیف این مجوز را سرنوشت 
نه  می کند«،  مشخص  »متا«  با  مذاکرات 
احیاناً نهادی که درباره اعمال محدودیت ها 
تصمیم گیری کرده یا نهادهایی چون وزارت 
ارتباطات و شورای عالی فضای مجازی که 

ذاتاً در این حوزه مسئولیت دارند.
مذاکره با شرکت »متا« یعنی همان شرکتی 
تا  تاسیس کرد  زاکربرگ  مارک  اخیراً  که 
مجموعه  عظیم،  هلدینگ  یک  به عنوان 
فعالیت های فیسبوک، اینستاگرام، واتس آپ 
و چند پلتفرم جهانی دیگر را مدیریت کند، 
البته موضوع تازه ای نیست. غائله ای که از 
مدت ها پیش تنها یک خبر از آن می شنویم 
و آن، این که جمهوری اسلامی از این شرکت 
فعالیت  برای  خواسته  بین المللی  عظیم 
باید  ایران،  در  زیرمجموعه اش  پلتفرم های 
نماینده ای قانونی در خاک ایران داشته باشد 
ایرانی  مسئولان  به  رسماً  را  نماینده  این  و 
معرفی کند. این غائله که البته پیش از آغاز 
ماه  سه  دو،  این  در  محدودیت ها  تازه  دور 
گذشته آغاز شده، در آخرین تحول به این جا 
رسیده بود که مرکز ملی فضای مجازی در 
نامه ای به »متا«، به این شرکت در رابطه با 
آن چه »بسترسازی برای توسعه اغتشاشات« 
و »عدم پاسخگویی و مسئولیت پذیری در 
عنوان  پیشین«  رسمی  مکاتبات  خصوص 
شد، اعتراض کرد. در همان نامه مرکز ملی 
متا  شرکت  به  همچنین  مجازی  فضای 
فرصت داده بود تا به منظور فراهم شدن امکان 
فعالیت پایدار پلتفرم های زیرمجموعه »متا« 
ایران، نسبت به »معرفی نماینده رسمی  در 
مسئولیت پذیر مستقر در ایران، حداکثر تا ۱0 
روز پس از دریافت نامه« اقدام کند. پس 
آن که این خبر روی خروجی خبرگزاری های 
داخلی رفت اما اگرچه مسئولان ایرانی ظاهراً 
نماینده  معرفی  و  »متا«  واکنش  منتظر 

برخی  چنان که  بودند،  شرکت  این  رسمی 
»متا«  از  خبری  بودند،  گفته  کارشناسان 
نشد. هرچند در این فاصله یکی از نمایندگان 
مجلس مدعی شد که »متا شرایط ایران را به 
اجمال پذیرفته« و »بنابر گزارش هایی که داده 
شده، احتمال زیاد اینستاگرام و واتس آپ 
به ایران می آیند.« پس از طرح این ادعا که 
از سوی جواد نیک بین، نماینده معمم عضو 
کمیسیون فرهنگی مجلس یازدهم مطرح 
شروط  پذیرش  از  ارتباطات  وزیر  اما  شد 
بی اطلاعی  اظهار  اینستاگرام  توسط  ایران 
کرد. عیسی زارع پور همچنین از خبرنگاران 
در  مجلس  نماینده  همان  از  که  خواست 
این رابطه سوال کنند؛ وگرنه »چیزی به ما 
واصل نشده است.« او همچنین اعلام کرد 
از  چهارشنبه گذشته  صبح  بار،  آخرین  که 
مسئولان مرکز ملی فضای مجازی که اقدام 
به ارسال نامه به »متا« کرده، در این رابطه 
کسب اطلاع کرده است. پاسخ مسئولان مرکز 
اما  ارتباطات  وزیر  به  مجازی  فضای  ملی 
از این قرار بوده که »هنوز پاسخی دریافت 
نکرده ایم و آنچه از سوی یک نماینده مجلس 
مطرح شده، حدس و گمان است.« در ادامه 
این ماجرا نوبت به رسانه های خارجی رسید 
تا در این رابطه گمانه زنی کنند. آن جا که یکی 
از این رسانه ها به نقل از شرکت متا اعلام 
کرد که »این شرکت تلویحا نسبت به پذیرش 
تعیین  برای  اسلامی  جمهوری  درخواست 
نماینده ای در تهران پاسخ منفی داده و اعلام 
نخواهند  درخواست  این  سرگرم  که  کرده 

شد.«
اخبار  آخرین  از  هفته  یک  از  کمتر  حالا 
درباره نامه نگاری مرکز ملی فضای مجازی 
ایران و شرکت متا، وب سایت اسپیدتست 
در آخرین گزارش خود که البته به وضعیت 
نوامبر  ماه  در  جهان  و  ایران  در  اینترنت 
میلادی )۱0 آبان ماه تا ۱0 آذرماه خورشیدی( 
مربوط است، از تنزل رتبه جمهوری اسلامی 
در میان کشورهای جهان خبر داد. گزارشی 
که اگرچه از افزایش سرعت اینترنت ثابت 
در ایران حکایت داشت اما همزمان سرعت 
اینترنت موبایل در ایران را رو به کاهش و 
در مجموع، رتبه ایران را در رده ۱۴۴ جهان 
یعنی ۳ پله پایین تر از ماه گذشته میلادی 
)۱0 مهرماه تا ۱0 آبان ماه خورشیدی( اعلام 
گزارش های  این که  جالب  است.  کرده 
به تازگی  گزارشش  آخرین  که  اسپیدنت 
منتشر شده و مربوط به بازه زمانی حدوداً ۵0 
تا 20 روز پیش است، بسیار مورد علاقه وزیر 
ارتباطات جمهوری اسلامی است. حال آن که 
کارشناسان مستقل معتقدند داده های این 
سایت آزمون درستی برای سنجش سرعت 
اینترنت نبوده و گمراه  کننده است. چنان که 
رسته  رئیس  و  هیات مدیره  عضو  یک 
رایانه ای  صنفی  نظام  سازمان  سخت افزار 
استان تهران دراین باره به »دیجیاتو« گفته: 
به کاربران  اسپید تست عموماً  »رقمی که 
داخلی  ارتباطات  سرعت  می دهد،  نمایش 
است و بخشی از آن به ارتباطات بین الملل 
عدالت گفته »سرعت  آیدین  بازمی گردد.« 
شبکه ای که در حال حاضر برای دسترسی 
به اینترنت وجود دارد، بسیار بیشتر از پهنای 
باندی است که کاربران مصرف می کنند.« او 
توضیح داده است: »به طور مثال، زمانی که 
باز می کند،  را  ایرانی وب سایتی  یک کاربر 
دارد،  دانلود  مگابایت  یک  از  حد کمتر  در 
اما ارتباط ADSL او می تواند مثلًا سرعتی 
همچنین  او  کند.«  ارائه  مگابایت   ۱2 تا 
است  سرعتی  »۱00مگابایت  اگرچه  گفته 
که به راحتی می تواند در شبکه ۴G موبایل 
تزریق شود« اما توضیح داده که »در تجربه 
واقعی، کمتر کسی است که واقعاً بتواند از 
این سرعت استفاده کند.« عدالت همچنین 
گفته »برخلاف آنچه که در این دو ماه اعلام 
شده، تنها شاهد فیلتر دو پلتفرم اینستاگرام 
و واتس اپ نبوده ایم و سرویس های دیگری 
هم بسته یا مختل شده اند. سرویس های 
هر  به  سرویسی که  هر  یا  پایه ای گوگل 
طریقی ارتباط امن ایجاد می کرد، در دو ماه 

داشتند.«  اختلال  گذشته 

»پیام ما« از ادامه اختلالات اینترنت و فیلترینگ گزارش می دهد

بلاتکلیفی کاربران در بن بست اینترنت
وب سایت اسپیدتست از سه رتبه تنزل جایگاه ایران در جدول جهانی سرعت اینترنت خبر داد
و نوشت: ایران از نظر سرعت اینترنت در رتبه ۱۴۴ جهان قرار دارد

رهبر انقلاب در دیدار شماری
از خانواده شهدای شاه چراغ
ما در کار رسانه ای

و تبلیغی کوتاهی داریم
از خانواده شهدای حادثه تروریستی  شماری 
موسی)شاهچراغ(  احمدبن  حضرت  حرم 
شیراز، صبح روز گذشته با حضور در حسینیه 
امام خمینی)ره( با حضرت آیت الله خامنه ای 
دیدار کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای 
موجب  را  تلخ  حادثه  این  دیدار،  این  در 
داغدار شدن دل ها اما ماندنی در تاریخ ایران 
بر رسوا شدن دست های  تأکید  با  و  خواندند 
امریکایی های  یعنی  خباثت  این  پرده  پشت 
کینه توز و به وجود آورنده داعش، خاطرنشان 
کردند: دستگاه های فرهنگی و هنری باید این 
و  عاشورا  قضیه  همچون  را  عظمت  با  حادثه 
سایر مسائل تاریخی مورد توجه قرار دهند و 
به آیندگان منتقل کنند. ایشان ترور زائران را 
متفاوت از سایر حوادث تروریستی و موجب 
گفتند:  و  دانستند  دشمن  مضاعف  رسوایی 
علاوه بر عاملان جانی و خیانت کار، پشتیبانان 
این  نیز در  آورندگان داعش  به وجود  اصلی و 
دروغگو،  آن قدر  آنها  هستند.  شریک  جنایت 
منافق هستند که در حرف،  و  سیاه دل، رسوا 
پرچم حقوق بشر را بالا می برند اما در عمل، 
به وجود  را  تروریستی  خطرناک  گروه های 
می آورند. رهبر انقلاب دستگاه های فرهنگی و 
رسانه ای را به تولیدات هنری در خصوص این 
حادثه و سایر قضایای تاریخی توصیه کردند 
و افزودند: ما در مسائل مربوط به حوادث و 
تاریخ انقلاب اسلامی و جنایت های دشمنان 
داریم  تبلیغی، کوتاهی  و  کار رسانه ای  نظر  از 
زیادی  اطلاعات  ما  جوان  نسل  به گونه ای که 
منافقین  جنایات  جمله  از  حوادث گذشته  از 
ندارد. رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: تبیین 
این واقعیت ها جزو وظایف فعالان بخش های 
هنری، تبلیغی و نگارشی و همه دستگاه های 

است. فرهنگی 

اهمیت مستندسازی
تجارب معمارانی چون

»ایرج اعتصام« 

تکذیب خبر اعدام
محمدمهدی کرمی

است  قرار  که  را  خبر  این  دادگستری  وکیل  یک 
محمدمهدی کرمی اعدام شود را تکذیب کرد. به گزارش 
ایسنا، متن توییت منتشر شده شب گذشته از محمد 
عنوان  به  از  محمدمهدی کرمی  آقاسی  که  حسین 
موکلش یاد کرده به شرح زیر است: »خبری منتشره 
در مورد محمدمهدی کرمی مبنی بر اینکه »قرار است 
اعدام در موردش  آذر ماه حکم  بامداد سه شنبه 2۹ 
اجرا شود«، مطلقا صحت ندارد. انتشار اینگونه خبرها 

او را به شدت مضطرب می کند.« خانواده 

تاکید ایران بر رفع هرچه زودتر 
انسداد کریدور »لاچین«

سخنگوی وزارت امور خارجه ابراز امیدواری کرد سریعا 
موضوع رفع انسداد کریدور لاچین از طریق گفت وگو 
و به صورت مسالمت آمیز بین آذربایجان و ارمنستان 
حل و فصل شود.  ناصر کنعانی  در پاسخ به سوال 
خبرنگار خبرگزاری ایسنا در خصوص مسدود سازی 
ایران  اسلامی  جمهوری   : کرد  اظهار  لاچین  کریدور 
همواره بر حل مسالمت آمیز اختلافات میان جمهوری 
است. سخنگوی  تاکید کرده  ارمنستان  و  آذربایجان 
وزارت امور خارجه تاکید کرد: معتقدیم اجرای کامل 
مفاد بیانیه سه جانبه آتش بس ٩ نوامبر ٢٠٢٠ می 
باشد.  دو کشور  بین  اختلافات  بر  پایانی  نقطه  تواند 
کنعانی با بیان اینکه استقرار صلح و ثبات در منطقه 
است،   ضروری  غیر  تنش  هرگونه  از  پرهیز  نیازمند 
ابراز امیدواری کرد سریعا موضوع رفع انسداد کریدور 
لاچین از طریق گفتگو و بصورت مسالمت آمیز بین 

طرفین حل و فصل شود.

آزادی یلدا معیری و 
مجید توکلی با قید وثیقه

در  شده  باداشت  عکاس  معیری،  یلدا 
توکلی  مجید  و  اخیر  های  ناآرامی  جریان 
زندان  از  امیرکبیر  دانشگاه  دانش آموخته ی 
غلامرضا  ایسنا،  گزارش  به  شدند.  آزاد 
معیری، پدر یلدا معیری در توییتر خبر آزادی 
او را اعلام کرد ونوشت که این عکاس با قید 
بر اساس  آزاد شده است. همچنین  وثیقه 
اخبار منتشر شده مجیدتوکلی دانش آموخته 
دانشگاه امیرکبیر که در جریان ناآرامی های 
اخیر بازداشت شده بود، شامگاه دوشنبه با 

آزاد شد. قرار وثیقه 

آیین نامه برگزاری تجمعات 
قانونی، با اولویت
در دستور کار است

تلاش  گفت:  وزارت کشور  سیاسی  مدیرکل 
و  کارشناسی  پشتوانه کار  به  تا  می کنیم که 
تجمعات  برگزاری  آیین نامه  نخبگان،  نظرات 
قانونی را نهایی کنیم. به گزارش ایسنا، عبدالله 
به  رسیدگی  مراحل  آخرین  درباره  مرادی 
آیین نامه برگزاری تجمعات قانونی، اظهار کرد: 
در نشستی که با خانه احزاب داشتیم، مقرر 
شد که خانه احزاب کمیته ای تخصصی تعیین 
و به وزارت کشور معرفی کند تا در قالب یک کار 
مشترک، آیین نامه تجمعات قانونی جمع بندی 
و نهایی شود. او با بیان اینکه در این زمینه قبلا 
دستورالعمل ها و مقرراتی برای تامین امنیت 
کرد:  تصریح  است،  داشته  وجود  تجمعات 
تمرکز ما در تهیه این آیین نامه، توجه هم زمان 
بر چگونگی صدور مجوز تجمعات و نیز تامین 
امنیت تجمع کنندگان بوده است. تشکل های 
سیاسی، صنفی و اجتماعی در قبال دریافت 
مجوز برپایی تجمع به عنوان یک حق پذیرفته 
باید  نیز  را  الزاماتی  اساسی،  قانون  در  شده 
رعایت کنند. همچنانکه دستگاه دولتی متولی 
، موظف  نیز  وزارت کشور  یعنی  صدور مجوز 
است الزامات و مقدمات این امر را فراهم کند. 
اکنون ما هم روی چگونگی صدور مجوز و هم 
برقراری امنیت تجمع کار کرده ایم که در واقع 
همزمان حقوق و تکالیف نهادهای حاکمیتی 
و امنیتی و هم تشکل های مدنی و سیاسی 
دیده شده است. مرادی درباره نهادهای صادر 
کننده مجوز تجمعات قانونی گفت: این موضوع 
خواهد  بستگی  تجمع  درخواست  سطح  به 
داشت. اگر احزاب ملی در سطح گستره ملی 
تقاضای تجمع داشته باشند، این درخواست 
احزاب   ۱0 ماده  و کمیسیون  وزارت کشور  در 
فرمانداری  در  موارد  بقیه  شود.  می  بررسی 
ها و استانداری ها بررسی می شود. مدیرکل 
سیاسی وزارت کشور با اشاره به بررسی طرحی 
مشابه در مجلس شورای اسلامی، خاطر نشان 
کرد: تلاش ما این است که این آیین نامه را 

بسرعت در وزارت کشور نهایی و ابلاغ کنیم.

وزیر ارتباطات درباره سرنوشت 
رفع فیلترینگ اینستاگرام یا 
تداوم این وضعیت گفته است: 
من تصمیم گیر نیستم، من 
حتی عضو شورای امنیت کشور 
هم نیستم

پاسخ مسئولان مرکز ملی 
فضای مجازی به وزیر ارتباطات 
اما از این قرار بوده که هنوز 
پاسخی دریافت نکرده ایم و 
آنچه از سوی یک نماینده 
مجلس مطرح شده، حدس و 
گمان است

جوزپ بورل در دیدار با حسین 
امیرعبدالهیان، موضوع برجام 
و مذاکرات هسته ای را جدا از 
سایر موضوعات در دستورکار 
دو طرف دانست و بر عزم 
اتحادیه برای پیشبرد و به 
نتیجه رساندن مذاکرات وین 
تاکید کرد

کمتر از ۴۸ ساعت پس از تاکید وزیر ارتباطات بر این که »دخل و تصرفی در فیلترینگ شبکه های اجتماعی ندارد« و »شورای 
امنیت کشور در این رابطه تصمیم گیر است«، وب سایت »اسپید تست« با انتشار آخرین گزارش خود از تنزل جایگاه ایران در 
جدول جهانی سرعت اینترنت خبر داد و نوشت: »ایران در رتبه ۱۴۴ جهان به لحاظ سرعت اینترنت قرار دارد.« این در حالی 
است که هنوز مسئولان مرکز ملی فضای مجازی منتظر هستند تا شاید شرکت بین المللی »متا« به عنوان هلدینگ عظیمی که 
مالکیت فیسبوک، اینستاگرام، واتس اپ و چند برند مشابه را در اختیار دارد، به نامه این مرکز پاسخ دهد و نماینده رسمی خود 

را برای استقرار در خاک ایران معرفی کند. 

گزارش دو

پیام خبر

|  
سنا

 ای
 |

| روزنامه نگار |

| علیرضا کیانپور |

۱ادامه از صفحۀ

همزمان با تاکید ضمنی رئیس جمهوری امریکا بر »مرگ برجام«
وزیر امور خارجه ایران و مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با یکدیگر گفت وگو کردند

توافق بر سر تداوم مذاکرات 
حاشیه  در  اسلامی،  جمهوری  خارجه  وزیر 
اردن،  پایتخت  امان  در   2 بغداد  کنفرانس 
نشست مشترکی با جوزپ بورل، نماینده عالی 
و مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا برگزار 
کرد. نشستی که در آن مهمترین موضوعات در 
دستور کار ایران و اتحادیه اروپا به ویژه شرایط 
حاکم بر مذاکرات وین، مورد تبادل نظر دو طرف 
قرار گرفت و حسین امیرعبداللهیان در جریان 
برگزاری آن، با اعلام آمادگی جمهوری اسلامی 
اساس  بر  وین  مذاکرات  جمع بندی  برای 
نتیجه ماه ها  پیش نویس بسته مذاکراتی که 
مذاکرات سخت و فشرده است، به طرف های 
مقابل توصیه کرد با پرهیز از سیاسی کاری و با 
اتخاذ رویکردی سازنده و واقع بینانه، تصمیمات 
سیاسی لازم را برای اعلام توافق بگیرند. این در 
حالی بود که رئیس جمهور آمریکا ساعتی پیش 

از برگزاری این نشست، مدعی شد که توافق 
»مرده«  ایران  اسلامی  جمهوری  با  هسته ای 
اما »ما نمی توانیم این را اعلام کنیم.«  است 
جو بایدن که روز سه شنبه به پرسشی در این 
رابطه که آیا می تواند مرگ برجام را اعلام کند، 
پاسخ منفی داد، در ادامه و در پاسخ به عده ای 
که به او اصرار می کردند توافقی با ایران نداشته 
برجام مرده  دارد.  زیادی  باشد، گفت: »دلایل 
کنیم.  اعلام  را  این  نمی توانیم  ما  اما  است 
داستانش طولانی است.« این در حالی بود که 
همزمان نماینده ویژه آمریکا در امور ایران نیز 
در سخنانی در این رابطه مدعی شد که ایران 
به توافق احیای برجام پشت کرده است. رابرت 
روز  ایران  امور  در  آمریکا  ویژه  نماینده  مالی 
سه شنبه در توییتی مدعی شد: »همانطور که 
ملل  در سازمان  روز گذشته  وود  رابرت  سفیر 

عنوان کرد این اولین باری نبوده که سران ایرانی 
به توافق بر روی میز که توسط همگی پذیرفته 
شده بود، پشت کردند اما در آخرین مرتبه امید 
جمعی ما برای بازگشت مقابل به پایبندی کامل 
به برجام را از بین برد.« این در حالی بود که 
سازمان  در  آمریکا  نماینده  معاون  وود  رابرت 
ملل در نشست شامگاه سه شنبه شورای امنیت 
درباره ایران، در بیانیه ای اعلام کرد: »ما در زمانی 
گرد هم آمده ایم که اقدامات تحریک آمیز ایران 
برای ارتقای ظرفیت برنامه هسته ای اش رو به 
بین المللی  نگرانی های جامعه  است.  افزایش 
بیانیه همچنین  این  در  وود  شدت می یابد.« 
تاکید کرد: »آمریکا کاملا نسبت به حل  و فصل 
این نگرانی ها از طریق دیپلماسی متعهد است. 
بودیم  جدی  مذاکراتی  مشغول  ماه  چند  ما 
که هدف آن بازگشت دوجانبه به اجرای کامل 

برجام بود. با این وجود، عملکرد و مواضع خود 
این  خوردن  رقم  از  جلوگیری  مسئول  ایران 

نتیجه بوده است.«
حسین  با  که  دیداری  در  بورل  جوزپ  اما 
و  مواضع  تشریح  با  داشت،  امیرعبدالهیان 
جمهوری  قبال  در  اروپا  اتحادیه  رویکردهای 
اسلامی طی ماه های گذشته، موضوع برجام و 
مذاکرات هسته ای را جدا از سایر موضوعات در 
دستورکار دو طرف ارزیابی و بر عزم اتحادیه برای 
پیشبرد و به نتیجه رساندن مذاکرات وین تاکید 
کرد. این در حالی بود که وزیر خارجه جمهوری 
اسلامی، رویکرد کشورهای غربی در حمایت از 
اغتشاشگران و وضع تحریم های غیرقانونی علیه 
جمهوری اسلامی به بهانه های واهی حمایت از 
حقوق بشر مردم ایران را محکوم کرد. در این 
امور خارجه جمهوری  نشست که معاون وزیر 
اسلامی و انریکه مورا، هماهنگ کننده مذاکرات 
وین نیز حضور داشتند، محور اصلی گفت وگوها، 
مذاکرات  مذاکرات  روند  آخرین  بررسی 
احیای برجام و رفع تحریم ها و همچنین نوع 
موضع گیری برخی از مقامات اتحادیه اروپا و 

غربی در مورد تحولات اخیر ایران بود.

این در حالی بود که مسئول سیاست خارجی 
خود  گذشته  روز  دیدار  از  پس  اروپا  اتحادیه 
حساب  در  اردن  در  ایران  امورخارجه  وزیر  با 
این  و  منتشر  پیامی  توئیتر  در  خود  کاربری 
با  بورل  توصیف کرد. جوزف  را ضروری  دیدار 
تکرار مواضع مداخله جویانه کشورهای اروپایی 
و اتحادیه اروپا در امور داخلی ایران، خواستار 
توقف فوری حمایت نظامی از روسیه و سرکوب 
داخلی در ایران شد، همچنین نوشت: »توافق 
کردیم که باید ارتباطات را باز نگه داریم و برجام 

بازگردانیم.« بر اساس مذاکرات وین  را 
این در حالی بود که وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی در بخشی از نشست »بغداد 2« در اردن 
نیز با تاکید بر جدیت ایران در مذاکرات دو سال 
گذشته در خصوص برنامه هسته ای، رسیدن به 
توافق خوب، قوی و پایدار را هدف طرف ایرانی 
در مذاکرات اعلام کرد. او گفت: »روز جاری با 
آقای جوزپ بورل نماینده عالی سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا مذاکراتی داشتم و ضمن تشکر از 
نقش سازنده ایشان در مذاکرات وین، به ایشان 
گفتم  که ما با رعایت خطوط قرمز و متون پیش 

رو، آماده جمع بندی هستیم.«

دکتری از دانشگاه فلورانس ایتالیا در سال ۱۳۳۹ و پس 
از آن در اوایل دهه ۴0 وارد عرصه معماری شهرسازی 
شد و در حوزه آموزش، پژوهش و فعالیت های حرفه ای 
در معماری و شهرسازی فعالیت کرد. اما به نظر من 
و  معماری  آموزش  ایشان،  فعالیت  بخش  مهم ترین 
شهرسازی در جایگاه یک استاد در دانشگاه های تهران، 
ملی)شهید بهشتی( و دانشگاه های بین المللی به عنوان 
استاد مدعو بوده است. در یکی دو دهه اخیر نیز حتی 
آموزش،  و  نکرد  رها  را  تدریس  بازنشستگی،  از  پس 
پژوهش و همکاری با در برخی فعالیت های حرفه ای 
به گمان  اما  داد.  ادامه  عمر  پایان  تا  را  حوزه  این  در 
من رو برجسته ترین حوزه فعالیت او، حضور مستمر 
اما  بود. امروز  در حوزه آموزش معماری و شهرسازی 
فردی با سابقه درخشان و اعتباری بین المللی، چون 
گنجینه ای از تاریخ و دانش آموزش معماری از دست 
رفته است. از آنجایی که معماری ترکیبی از آموزش، 
مهارت و هنر است، مسئله آموزش آن پیچیدگی هایی 
که  است  نحوی  به  حیطه  این  پیچیدگی های  دارد. 
مطالعه د ر باره مکاتب و روش های آموزش معماری، 
بخش قابل توجهی از پایان نامه ها و رساله های این رشته 
را در مقطع دکتری به خود اختصاص داده است. به 
همین دلیل تجربه 60 ساله حضور مداوم ایرج اعتصام 
در این حوزه، او گنجینه دانش آموزش معماری بود. حالا 
با درگذشت ایشان، بخش مهمی بزرگی از این دانش 
آیندگان و پژوهشگران  برای  و تجربه که می توانست 
ثبت و ضبط شود، از دست رفته است. البته در کتاب 
»اسرار شیدایی« که به کوشش مهندس علیرضا قهاری 
که در سال ۸۸ منتشر شد، درباره شخصیت حرفه ای 
دکتر اعتصام و فعالیت های او اطلاعات ارزشمندی در 
دسترس است اما به گمان من کافی نیست. درگذشت 
ایشان بار دیگر ضرورت ثبت و  ضبط دانش و تجربه ها 
را به ما یادآوری می کند. در نهایت، به عنوان دانشجوی 
ایشان و عضوی از جامعه معماری، درگذشت دکتر ایرج 
اعتصام را به اهالی معماری و شهرسازی و همچنین به 
خانواده محترم ایشان تسلیت می گویم. یادش گرامی.
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آب را 
هَدر ندهیم

از سال ۱۳۸2 که »مصوبه برج باغ ها« به تصویب 
شورای دوم شهر تهران رسید تا شورای شهر پنجم 
که در تلاش برای حذف این مصوبه برآمد، تهران 
تیرآهن ها  و  داد  دست  از  را  بسیاری  باغ های 
را گرفتند که  سالخورده  درختان  چنان گریبان 
دیگر ردی از آنها باقی نماند. مصوبه برج باغ ها 
می گفت امکان ساخت و ساز در ۳0 درصد باغ 
ممکن است و ۷0 درصد آن هم باید حفظ شود 
اما عملا اتفاقی که رخ داد متفاوت بود. سطح 
ساخت  و سازها در بسیاری از موارد بسیار بیشتر 
سنگین  ماشین های  آمدن  و  بود  درصد  از ۳0 
و مصالح برای ساخت و ساز تسهیلگر نابودی 
باغ ها شد و باغ هایی که تنها دو درصد از مساحت 
پایتخت را داشتند هر روز بیشتر از گذشته آب 
رفتند. شورای شهر پنجم، یعنی شورای گذشته 
ماه  اسفند  در  و  ایستاد  این مصوبه  مقابل  اما 
۱۳۹6 به لغو مصوبه برج باغ رای مثبت داد. به 
این ترتیب صدور پروانه ساختمانی در املاک با 
عنوان باغ یا زمین مزروعی ممنوع اعلام شد و 
مصوبه »خانه باغ« بعد از تصویب نهایی در شورای 
عالی شهرسازی و معماری جایگزین مصوبه قبلی 

شد. این مصوبه می خواست سطح ساخت و ساز 
و تراکم را کاهش دهد و این روند که »هرچه باغ 
بزرگتر باشد، بارگذاری بیشتر شود« را بشکند. بر 
این اساس قرار شد صاحبان باغ ها با مساحت 
نام  به  را  درصد   ۷0 مربع،  متر  هزار  سه  بالای 
شهرداری سند بزنند تا تبدیل به پارک عمومی 
شود و در ۳0 درصد باقی مانده می توانستند 60 
درصد بسازند که بر این اساس در ۱۸ درصد کل 

باغ ساخت و ساز می شود.
با آمدن شورای شهر ششم اما معادلات بر هم 
خورد و مهدی چمران، رئیس شورای شهر این 
مصوبه را عامل قفل شدن ساخت وساز در تهران 
دانست و با اعلام آنکه می خواهند این مصوبه 
را تغییر دهند گفت: »این آمادگی وجود دارد تا 
به گونه ای کار کنیم که افرادی که زمینشان درخت، 
فضای سبز و باغ دارد، درخت و فضای سبز به 

آن ها ضرر نزند.«
ضرر نزدن درخت و باغ به صاحبان املاک حالا 
قرار است دلیلی شود تا صاحبان املاک بار دیگر 
با قدرت و حمایت قانونی کمر به قتل درختان و 
باغ های شهر ببندند و مقدماتی که شورای شهر 

ششم از ابتدای حضورش چید حالا باعث شده 
تا شهرداری لایحه ای جدید بدهد. لایحه ای که 
آرش میلانی، رئیس کمیته محیط زیست شورای 
آن  نقد  به  دهان  است  جمله کسانی  از  پنجم 

گشوده.

سنگرهای لطافت شهری
 از دست خواهد رفت

همه  خلاصه  تهران«  باغ های  به  خلاص  »تیر 
نقدهای آرش میلانی به مصوبه جدید شهرداری 
است. او که از جمله افرادی بود که در شورای 
تلاش  »برج باغ ها«  مصوبه  لغو  برای  گذشته 
بسیاری کرده بود حالا بار دیگر به نقد آن مصوبه 
پرداخته و گفته: »تجربه تلخی از مصوبه برج 
باغ ها وجود دارد که بر اساس این مصوبه ۱2۸ 
هکتار باغات تهران به دلیل بلندمرتبه سازی نابود 
بر  نمی شود که  یافت  نمونه  یک  و حتی  شد 
اساس مصوبه ۳0-۷0 باغ ها حفظ شده باشد 
بنابراین نباید این خطا را تکرار کنیم بر اساس 
تصمیم گیری  شهرداری  پیشنهادی  لایحه  
هزار   ۱0 زیر  باغات  در  بلندمرتبه سازی  برای 
متر به کمیسیون ماده پنج سپرده می شود که 

دارد  را  بالا  دست  آن کمیسیون  در  شهرداری 
از  این ترکیب رویکرد حفاظت  اگر  و می تواند 
بلندمرتبه سازی  مجوز  باشند  نداشته  را  باغات 
صادر کنند و فاجعه ای بدتر از برج باغ ها به وجود 
آید.« به گفته او خطر دیگر اما حذف کمیسیون 
و  باغ ها  درباره  تصمیم گیری  روند  از   ۷ ماده 
سپردن مسئولیت به کمیسیون ماده پنج است 
که در این صورت نظارت نمایندگان مردم وجود 
از  نظارتی  اختیار  این سلب  و  داشت  نخواهد 
»موضوع  است.  تهدید  دومین   شهر  شورای 
سوم خطری است که زمین های زراعی را تهدید 
می کند. در گذشته تغییر کاربری در این زمین ها 
نیاز به مجوز شورای عالی شهرسازی داشت  که 
پنج  ماده  به کمیسیون  تصمیم گیری  این  در 
زمین های  می توانند  آنها  و  خواهد شد  سپرده 
ذخیره تهران که برای خدمات شهری پیش بینی 
شده را در معرض واگذاری قرار دهند. متاسفانه 
تاخیر در تصمیم گیری در شورای شهر که دغدغه 
شهرداری  شده  سبب  دارند،  را  باغ ها  حفظ 
لایحه خطرناکی برای باغ ها ارائه کند که چنانچه 
در  ندهند  نشان  واکنشی  نظارتی  نهادهای 

روزهایی که تهران دچار آلودگی هوای گسترده 
است آخرین سنگرهای طراوت و لطافت شهری 

نیز از بین می رود.«

رویکرد سلبی شورای پنجم بی اثر بود
از  بسیاری  میان  در  حالا  که  لایحه ای 
دوستداران شهر و محیط زیست سر و صدا به 
پا کرده، هنوز به دست کمیسیون سلامت، محیط 
زیست و خدمات شهری شورای ششم نرسیده 
این  رئیس  نایب  بابایی،  مهدی  را  این  است. 
کمیسیون به »پیام ما« می گوید: »این صحبت ها 
ما  به کمیسیون  هنوز  و  است  شنیده  حد  در 
لایحه ای برای بررسی نیامده و اگر هم بیاید باید 
قرار  بررسی  مورد  قالب کمیسیون مشترک  در 
گیرد. در نتیجه در حال حاضر نمی توان درباره اش 

صحبت کرد.«
او اما در پاسخ به پرسشی درباره رویکرد اعضای 
شورا به چنین تغییراتی ادامه داد: »نظر ما در 
به  تراکم  انتقال  زیست،  محیط  کمیسیون 
محل هایی خارج از باغ است. به این معنی که 
مالکان  به  و  نشود  بارگذاری  تراکمی  باغ ها  در 
برای ساخت و ساز زمین هایی داده شود که باغ 

نیست.«
به گفته بابایی طرح های گذشته مانند افزایش 
طبقات با سطح اشتغال ۳0 درصد و همچنین 
رویکرد سلبی یعنی مخالفت با ساخت و ساز 
تاکنون نتیجه بخش نبوده و در نهایت باید به فکر 
رویکرد جدیدی بود: »دوره قبلی شورا با حذف 
مصوبه برج باغ رویکرد سلبی صد در صد را پی 
گرفت اما این رویکرد باعث شد تا مالکان باغ ها 
را رها کنند  و باغ ها ویران شود. ما باید حقوق 

مالکان را هم رعایت کنیم.«
 ۵ ماده  کمیسیون  به  اختیارات  این  سپردن 
دیگر  از جمله  اما  نظارتی شورا  و سلب قدرت 
مواردی بود که بابایی به آن پاسخ گفت و با تاکید 
بر آنکه شورا و کمیسیون محیط زیست مخالف 
تصمیم گیری کمیسیون ماده ۵ در اینباره است 
ادامه داد: »ما کاملا مخالف این اتفاق هستیم 
در شورای ششم  ما  است که  حالی  در  این  و 
برای خرید باغ و افزایش بوستان ها بسیار تلاش 
کردیم و برای توسعه فضای سبز در مناطقی که 
باغ ندارند هم مناطقی را تملک کرده و به بوستان 
تبدیل کنیم و اجازه خرید زمین برای ساخت 
بوستان می خواهیم در لایحه بودجه ۱۴02 شورا 

بیاوریم.« هم 
مهدی عباسی، رئیس کمیسیون شهرسازی و 
معماری شورای شهر تهران هم از جمله دیگر 
افرادی بوده در روزهای گذشته بر حق مالکانه 
بیش از حق حفاظت از باغ ها تاکید کرده و به 
دارند  وجود  نیز  پلاک ها  » برخی  ایسنا گفته: 
به  از سال ۵۸ و  براساس تصاویر هوایی  که 
قبل درختی نداشته و باغ نبودند اما بر اساس 
این پلاک ها  یا رأی کمیسیون ماده ۱2  سند 
آن  در  درختی  حالی که  در  باغ گرفتند  رأی 
نیست. که در طرح جدید که در حال بررسی 
هستیم این پلاک ها که درخت ندارد، میزبان 
عبارت  به  یعنی  شوند  می  باغ  پلاک های 
ساده تر هم مالکان این پلاک اجازه دارند که 
بر اساس حدود قانون، ساخت و ساز در ملک 
خود داشته باشند و هم ساخت و ساز برای 
مالکانی که از ساخت و ساز در ملک شان به 
واسطه باغ بودن، محروم شدند در این ملک 

است.« انجام  قابل 
و  شهرسازی  کمیسیون  در  طرح  این  حالا 
و  است  بررسی  حال  در  شهر  شورای  معماری 
باید بر اساس قانون در جلسه علنی شورا هم 
مورد بررسی و سپس تصویب قرار گیرد. طرحی 
که می تواند بار دیگر باغ های اندک باقی مانده 
پایتخت را با سیمان و آهن محاصره کند و حفظ 
حقوق مالکان، شهر را بیش از پیش از درختانش 
محروم سازد و این یعنی درختان چندین ساله 

شهر به انتظار مرگ خواهند نشست.

شهرداری در لایحه ای جدید با اصلاح ماده ۱۴ قانون زمین شهری، درصدد است قوانین سختگیرانه حفاظت 
از باغ های پایتخت را کنار بگذارد

باغ ها فدای ساخت و ساز
نایب رئیس کمیسیون محیط زیست شورای شهر تهران: ما می خواهیم در باغ ها تراکمی بارگذاری نشود و به مالکان 

زمین هایی برای ساخت و ساز داده شود که باغ نیست

سرپرست مرکز ملی هوا 
و تغییر اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست:

شاید اتوبوس های 
شرکت واحد عامل 

افزایش گوگرد باشند 
سرپرست مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست گفت: پراکنش افزایش 
می کند  زیاد  را  احتمال  این  گوگرد  دی اکسید 
این  عامل  واحد  اتوبوس های شرکت  شاید  که 

باشند. افزایش 
رفتن  بالا  علت  درباره  روز  گل علیزاده  داریوش 
ایرنا توضیح داد:  به  دی اکسید گوگرد در تهران 
وقتی که نهادی ادعا می کند صنایع از سوخت های 
ارائه  مستندات  باید  می کنند،  استفاده  سنگین 
آن کاملا  دود  شود،  استفاده  مازوت  اگر  دهد. 
مشخص است. وقتی گاز صنایع قطع نشده چرا 

باید مازوت یا گازوئیل مصرف کنند؟
تا   22 روزهای  در  شده که  اعلام  داد:  ادامه  او 
2۵ آذرماه میزان دی اکسید گوگرد در تهران سه 
تا پنج برابر افزایش یافته است این به آن معنا 
نیست که میانگین شاخص دی اکسید گوگرد در 
تمام شهر بالا رفته است بلکه در برخی از نقاط 
تهران این اتفاق افتاده، آن هم نه در تمام مدت 
شبانه روز بلکه به مدت چند ساعت. این اتفاق در 
سال ۱۳۹۹ هم افتاده بود اما در مجموع میزان 
دی اکسید گوگرد عموما در سال بیشتر در شرایط 
پاک قرار دارد و فقط گاهی در شرایط سالم قرار 
شاخص  این  وضعیت  معمولا  یعنی  می گیرد. 

است. مناسب 
گل علیزاده درباره چرایی افزایش دی اکسید گوگرد 
هم گفت: در تمام ایستگاه هایی که بالا رفته اعداد 
را در آوردیم و در حال بررسی هستیم، اما قطعا 
دلیلش این نیست که دارند مازوت یا گازوئیل 
مصرف می کنند، میزان گوگرد مازوت خیلی بالا 
است و اگر استفاده شود کاملا مشخص است. 
ایستگاه هایی که بررسی کردیم و میزان دی اکسید 
منطقه  در  ایستگاه سلامت  بود،  بالا  آنها  گوگرد 
۱۷ با شاخص ۵۹۱ بالاترین رتبه داشت که در 
مجاورت آن پایانه اتوبوسرانی قرار دارد، دیگری در 
محدوده بزرگراه آزادگان واقع شده که محل تردد 
خودروهای سنگین و برون شهری است که برخی 
از آنها شاید از جایگاه هایی سوخت گیری کردند که 
گازوئیل معمولی توزیع می شود و میزان گوگرد آنها 
بین ۵ تا ۷ هزار ppm است. در واقع دی اکسید 
گوگرد نقطه ای و در چند ایستگاه بالا رفته است.

افزود:  اقلیم  تغییر  و  هوا  سرپرست مرکز ملی 
پراکنش این آلایندگی ذهنیت را به این سمت 
می برد که علت می تواند اتوبوس های شرکت های 
تردد  در  شهر  نقاط  بیشتر  در  چون  باشد  واحد 
هستند. این پراکنش نشان می دهد عاملی است 
که در سطح شهر پراکنده است؛ با این حساب 
محتمل ترین عامل می تواند خودروهای شرکت 
واحد باشد که در همه جای شهر می چرخند اما 
تاکید می کنم که برای رسیدن به آن باید بررسی 

بیشتری انجام شود.
او سوختی که در روز 22 آذر در تهران  به گفته 
تهران  های سطح شهر  جایگاه  از  و  توزیع شد 
نمونه برداری صورت گرفت نشان داد که همه یورو 
۴ و حتی نزدیک به یورو ۵ بود یعنی میزان گوگرد 
گازوئیل ۱۴ تا ppm ۱۵ و میزان گوگرد در بنزین 
هم زیر استاندارد یورو ۴ بوده است این نشان 
رفتن  بالا  عامل  نمی تواند  سوخت  می دهد که 
دی اکسید گوگرد باشد چون سوخت ناسالم توزیع 

نشده است. 

مهدی بابایی: طرح های گذشته 
مانند افزایش طبقات با سطح 
اشتغال ۳0 درصد و همچنین 
رویکرد سلبی یعنی مخالفت 

با ساخت و ساز تاکنون نتیجه 
بخش نبوده و در نهایت باید 

به فکر رویکرد جدیدی بود.
دوره قبلی شورا با حذف مصوبه 

برج باغ رویکرد سلبی ۱00 در 
صد را پی گرفت اما این رویکرد 

باعث شد تا مالکان باغ ها را 
رها کنند  و باغ ها ویران شود. 

ما باید حقوق مالکان را هم 
رعایت کنیم

شهرداری تهران لایحه ای پیشنهادی برای اصلاح دستورالعمل ماده ۱۴ قانون زمین شهری ارائه داده است. این ماده تبدیل و تغییر 
کاربری و همچنین تفکیک  باغ ها و اراضی کشاورزی را با رعایت ضوابط و مقررات وزارت مسکن و شهرسازی بدون اشکال می داند و حالا 
بر اساس متن پیشنهادی اصلاح این ماده، قرار است هرگونه ساخت و ساز در باغ ها و اراضی زراعی به کمیسیون ماده پنج واگذار شود؛ 
این یعنی افزایش سطح اشغال و تراکم در باغ ها به زیر ۱۰ هزار متر و بازگشت ساخت و ساز ۳۰ درصدی در باغ ها. نکاتی که در این لایحه 
پیشنهادی آمده، دلیلی بود تا آرش میلانی، رئیس کمیته محیط زیست شورای پنجم شهر تهران به آن واکنش نشان دهد و آن را »تیر 
خلاص به باغ های تهران و فاجعه ای بدتر از برج باغ« بخواند و از سویی حذف کمیسیون ماده 7 از روند تصمیم گیری در خصوص باغ ها 
و سپردن مسئولیت به کمیسیون ماده پنج را هم تیر خلاصی برای نظارت نمایندگان شورای شهر عنوان کند. این نقدها در حالی است که 
مهدی بابایی، نایب رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای ششم به »پیام ما« می گوید که هنوز متن لایحه 

به این کمیسیون نیامده و تا زمانی که این لایحه مورد بررسی قرار نگیرد، نمی توان درباره اش نظر داد.

آرش میلانی: تجربه تلخی 
از مصوبه برج باغ ها وجود 

دارد که براساس این مصوبه 
۱2۸ هکتار باغات تهران به 

دلیل بلند مرتبه سازی نابود 
شد و حتی یک نمونه یافت 

نمی شود که بر اساس مصوبه 
۳0-۷0 باغ ها حفظ شده باشد 

بنابراین نباید این خطا را 
کنیم  تکرار 

|  
ان

یز
 م

 |

| روزنامه نگار  |

| فروغ فکری |

مفقودی 

روابط عمومی  و امور بین الملل دانشگاه علوم پزشکی لرستان

برگ سبزخودرو و سند کارخانه و کارت مشخصات راهنمایی 
ایسوزو  فلزی  مسقف  کامیونت   دستگاه  دو  رانندگی  و 
به شرح مشخصات ذیل به نام دانشگاه علوم پزشکی و 
خدمات بهداشتی درمانی استان لرستان دارای کد اقتصادی 
۱۴۰۰۲۸۲۲۵۱مفقود  ملی  شناسی  و   ۴۱۱۳999۵۸9۵۵

گردیده و ازدرجه اعتبارساقط می باشد

NPR7۵K۱-کامیونت مسقف فلزی ایسوزو
مدل۱۳9۶با شماره موتور۴HK۱۵۵۱۶۱7وشاسی

NAGNPR7۵PHT۰۰۶۸۱۳
 NPR7۵K۲- کامیونت مسقف فلزی ایسوزو

مدل۱۳9۶ با شماره موتور۴HK۱۵۵۱۶۴۰ و 
NAGNPR7۵PHT۰۰۶۸۱۲ شاسی

 آگهی مناقصه عمومی
شرکت توزیع نیروی برق استان هرمزگان در نظر دارد نسبت به خریدهای مشروحه ذیل از طریق برگزاری مناقصه عمومی از شرکت کنندگان واجد شرایط اقدام  نماید:

لذا كلیه شرکت کنندگان واجد شرایط جهت خرید اسناد مناقصه می توانند پس از تاریخ درج آگهی نوبت دوم در روزنامه جهت خرید اسناد مناقصه به آدرس 
www.setadiran.ir مراجعه نمایند و جهت دریافت اسناد اقدام نمایند.

* لازم به ذکر است فقط تولید کنندگانی که جزو وندورلیست توانیر باشند، می توانند در مناقصه شرکت داشته باشند.
تلفن:  برق هرمزگان  نیروی  توزیع  بلوار جمهوری اسلامی – جنب شهرک مسکونی زیتون )نیروگاه قدیم( شرکت  بندرعباس –  آدرس دستگاه مناقصه گزار:   

۳۱۲۰۱۵9۴-۰7۶ فاکس دبیر خانه: ۳۱۲۰۱۴۰۲ - ۰7۶
مشخصات شرکت توزیع نیروی برق استان هرمزگان: کد اقتصادی:۴۱۱۱۴۳۵۸9۳۱۵   شناسه شرکت:۱۰۱۰۱۳۳۵۵77  ش ثبت:۱9۵۴  

کدپستی:79۱۳۶-7۵۱۱۵
محل بازگشایی پاکات : شرکت توزیع برق هرمزگان – دفتر امور تدارکات و انبارها

به پیشنهادهای فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی كه بعد از انقضا ء مدت مقرر در اسناد مناقصه واصل می شود مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.
)www.setadiran.ir( .میباشد )آدرس دانلود اسناد: خرید اسناد فقط از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد

شماره مناقصهموضوعردیف

۱

خرید مقدار سی هزار)۳0000(  مترکابل مسي دو رشته با عايق و روکش PVC از نوع NYY با سطح مقطع ۱0×2 ميلي متر مربع  و بیست 
هزار)20000( متر کابل مسي دو رشته با عايق و روکش PVC از نوع NYY با سطح مقطع 6×2 ميلي متر مربع به شرح  جدول ذیل:

۱۵۴-۱۴0۱

واحدمقدارشرح کالاردیف

متر۳0000کابل مسي دو رشته با عايق و روکش PVC از نوع NYY با سطح مقطع ۱0×2 ميلي متر مربع۱

متر20000کابل مسي دو رشته با عايق و روکش PVC از نوع NYY با سطح مقطع 6×2 ميلي متر مربع2

متر۵0000جمع کل

مبلغ تضمين شركت در مناقصه: ۱.۷2۷.000.000ریال
مدت زمان تحویل کالا: حداکثر  ۳ماه                         پیش پرداخت: ندارد

2

خرید مقدار یکصد و بیست هزار )۱20000( متر کابل مسي چهار رشته با عايق و روکش PVC از نوع NYY با سطح مقطع 6×۴ ميلي متر 
مربع به شرح جدول ذیل:

۱۵۵-۱۴0۱
واحدمقدارشرح کالاردیف

متر۱20000کابل مسي چهار رشته با عايق و روکش PVC از نوع NYY با سطح مقطع 6×۴ ميلي متر مربع۱

مبلغ تضمين شركت در مناقصه: ۳.۳۹0.۴00.000 ریال
مدت زمان تحویل کالا: حداکثر  ۳ ماه                     پیش پرداخت: ندارد

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه فقط به سه صورت ضمانت بانکی –کسر از مطالبات یا واریز وجه نقد مورد قبول می باشد.۳

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان

نوبت اول

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴0۱.0۹.۳0 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴0۱.۱0.0۳

آگهی مفقودی 

آگهی مفقودی 

رنگ  به   ۱۳99 مدل   ۲۰7 پژو  دستگاه  یک  سبز  برگ 
و  9۸_۸۴۸ج۴۱  پلاک   شماره  به  روغنی  سفید 
شاسی  شماره  و   B۰۰۴۸۵۰۱  ۱7۸ موتور  شماره  به 
درجه  واز  گردیده  مفقود   NAAR۰۳FE۲Lj۱9۱7۴۶

می باشد. ساقط  اعتبار 

برگ سبز و کارت خودروی وانت نیسان مدل۱۳7۲ به رنگ 
آبی سیر روغنی به شماره پلاک ۴۴ق ۸۵۵_ایران۴۵ به 
شماره موتور ۰۱۰7۸۳ و شماره شاسی ۰9۰۱7۸ بنام اقای 
محمدجواد آموزگار به شماره ملی ۲99۳۶۰۴۳7۶ مفقود 

راورگردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد . 

ایلام
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زاده در گرگان، مهاجرت به تهران، تحصیل در 
مدرسه خرد و شرف، همه آنچه ایرج اعتصام 
از کودکیش برای گفتن دارد در همین کلمات 
در  که  پسرانی  همه  مثل  می شود.  خلاصه 
متولد   ۱۳00 نخست  سده  ابتدایی  سالهای 
شده بودند، دست خانواده هایشان به دهنشان 
می رسیده و می خواستند پسرانشان در زندگی 
مفید باشند. ایرج اعتصام، زاده سال ۱۳0۹ هم 

از این قاعده جدا نبود.
»دوست داشتند پزشک شوم.« آرزوی دیرینه 
در  هم  قدیم  از  پسرانشان  برای  پدران  همه 
همین جمله خلاصه می شد: پزشک شدن. اما 
پزشکی از ایرج اعتصام دور بود. خیلی دور. 
شاید  بود.«  انشایم  معلم  احمد،  آل  »جلال 
همین اتفاق برای نزدیک شدن ایرج اعتصام 
به هنر کافی بود. هنری که از نظر ایرج اعتصام 
به ساختن ختم می شد. اما دانشکده هنرهای 
زیبا آن زمان شهرت چندانی نداشت. مهندس 
شدن فقط به تحصیل در دانشکده فنی ختم 
می شد. بخت اما در نهایت با ایرج اعتصام و 
روی  را  او  آزمون  و  نمره  بود،  یار  آرزوهایش 
صندلی های دانشگاه هنرهای زیبا نشاند و او 

معمار شد. 
»رفته بودم خیلی کوتاه از ایتالیا دیدن کنم، 
سال  هفت  به  هفته  یک  بمانم،  هفته  یک 
تبدیل شد.« فلورانس، مهد معماری دنیا حالا 
برای ایرجی که دهه چهارم زندگی اش را پشت 

سر می گذاشت، آورده زیاد داشت. چه کسی 
سن  و  دومو  ادعا کند که کلیسای  می تواند 

لورنزو را ببیند و به وجد نیاید؟ 
راهی  بازگشت،  ایران  به  نهایت  در  اعتصام 
دانشگاه تهران شد و دهه چهل شمسی رسما 
استاد معماری دانشگاه شد. آنقدر در دانشگاه 

ماند تا از همانجا هم بازنشسته شد. 
»ما فقط اطلاع داریم اما شناختی نداریم، مثلا 
از وجود مسجد شیخ لطف الله اطلاع داریم اما 
شناختی از آن نداریم.« ایرج اعتصام زاویه های 
جدی با ساختمان هایی داشت که این روزها 
و کوچ سبز  بزرگ  در شهرهای  قدم  به  قدم 
می شوند: »ساختمان مدرن معمولی را رویش 
تقلید  خیالشان  به  می گذارند.«  چند کاشی 
کردند: »اما نمی دانند این سبک معماری قابل 
تقلید نیست، مسجد شیخ لطف الله قابل تقلید 
نیست، همه این اتفاقات به این دلیل است که 

شناختی روی معماری ایرانی ندارند.« 
اعتصام معماری معاصر ایران را شناخته شده 
نمی داند و معتقد است که از دوره قاجار تاکنون 
معماری ما تحت تاثیر معماری معاصر غرب 
بوده است، مثل حالا: »معماری معاصر در ایران 
و صدراعظم  شاه  ناصرالدین  و  قاجار  دوره  از 
اقدامات  اثرات  است.  آغاز شده  امیرکبیر  آن 
ایران در حقیقت در  اجرایی معماری معاصر 
دوره پهلوی محقق می شود و ۱۵0 سال است 
که آثار ارزنده ای دارد.« او معتقد بود: »انقلاب 

اصلی  عامل  که   ۱۹ قرن  در  اروپا  صنعتی 
معماری و شهرسازی اروپا و خاستگاه معماری 
همزمان  ایران  در  قاجار  دوره  با  است  نوین 
است. پس از سلطنت آقا محمد خان قاجار و 
بعد سایر پادشاهان قاجار نیز این نوع معماری 
ناصرالدین  طولانی  سلطنت  به  و  داشتند  را 
شاه که می رسیم یکی از نمونه های برجسته 
و مهم آن دوره، ساختمانی است در لندن به 
نام »قصر بلورین« که نمونه کاملی از معماری 
مدرن در معماری معاصر اروپاست. اثرات این 
نوع معماری در دوره پهلوی اول بروز می یابد 
بودند  نتوانسته  اینکه  دلیل  به  معماری  در  و 
مانند عوض کردن لباس، تکنولوژی ساختمان 
را بیاورند، مجبور به استفاده از همان تکنولوژی 
قدیم شدند. به همین ترتیب، تغییراتی در فرم 
ساختمان ها وجود دارد و با تمام این اوصاف، 
ساختمان به صورت قدیمی و سنتی خود باقی 
می ماند و احجام نامانوس را در این دوره نمی 
بینیم. اما این حس نوجویانه در مردم ایجاد 
می شود و معماری قاجار با این همه نوآوری ها، 
تکنولوژی قدیمی خود و تزئینات قدیمی خود 

را دارد.«
از  پهلوی  دوره  »در  است:  معتقد  اعتصام 
سال ۱۳00 تا ۱۳20 و همزمان با خاتمه جنگ 
اول و زمان سقوط رضا شاه و در دو  جهانی 
دهه سلطنت رضا شاه، معماری ایران جهات 
تازه ای می گیرد و تحت تاثیر مستقیم معماری 

غرب است و تجارب معماری اروپا در ایران با 
قدرت هرچه تمام تر گسترش پیدا می کند.  در 
این زمان، ساختمان های اداری در تهران و در 
شهرهای مختلف ساخته می شود که این مدل 
در اروپا و انگلیس »مرکز اداری« گفته می شود 

و در گرگان نیز اینگونه مراکز وجود دارد.«
عمر فعالیت های ایرج اعتصام به اندازه یک 
هم  دوران  این  در  او  است.  ساله   62 آدم 
را طراحی کرده و هم دو  مجموعه شاهچراغ 
اما  تهران  پارک های  ساخت  تهران.  در  پارک 
اتفاقی بود. شهرداری سفارش طراحی پارک 
ملت و پارک کوروش را به مجموعه ام کو داد. 
مجموعه ای که ایرج اعتصام مدیرعاملش بود. 
او برای ساخت تک تک پله ها، رستوران ها و 
برنامه  حتی سد و دریاچه مصنوعی آن هم 
فقط  اما  اصلی  طرح  در  بود.  کرده  ریزی 
بود.  شده  بینی  پیش  جزیره ای  رستوران 
به  جزیره  کنار  شکل  مستطیلی  رستوران 
گمان ایرج اعتصام قناس بود. نرده های دور 
دریاچه هم در طرح اصلی پیش بینی نشده 
بود. از اعتصام غیر از آثار، کتاب  ها و مقالاتش 
بنیان رشته  او  باقیست،  ثمره دیگر هم  یک 
کرد.  پایه ریزی  را  دانشگاه  در  شهرسازی 
امضای  ثابت های  پای  مهم ترین  از  اعتصام 
نامه ی سرگشاده به شهرداری بود. آخرین بار 
نامه معماران به شهردار سابق  اسمش پای 
تهران درباره بازگشایی خانه وارطان به چشم 
می خورد. پیروز حناچی، شهردار سابق تهران 
حالا »آرامش« و »رعایت انصاف در نقد« را دو 
خصیصه بارز فردی اعتصام می داند: »حفظ 
بارز ایشان بود.  آرامش یکی از خصوصیات 
من هیچگاه عصبانیت ایشان را ندیدم. همه 
مسائل خودشان را با آرامش حل می کردند. 
ویژگی های  از  دیگر  یکی  هم  منصفانه  نقد 
ایشان بود. من هیچ گاه ندیدم چه در زمینه 
مسائل فردی و چه مسائل کاری پشت سر 
کسی صحبت کند. ایشان اهل نقد حرفه ای 
بودند. آقای اعتصام داور بسیاری از پروژه ها و 
مسابقات معماری بود و همین ویژگی باعث 
شده بود که همواره جانب انصاف و مرز حرفه 

ای بودن را رعایت کند.« 
حناچی به اهتمام اعتصام در  توسعه رشته 
تحصیلی معماری و ایفای نقش حرفه ای در 
حوزه معماری در ایران هم اشاره می کند و این 
نقش را واجد اهمیت می داند: »ایشان یکی از 
بنیان گذاران دوره دکتری معماری و شهرسازی 
در دانشکده هنرهای زیبا بودند. اکنون بسیاری 
به  خودشان  اعتصام  آقای  دانشجویان  از 
معماری  دانشکده های  در  قابل  استادان 
تبدیل شده اند. ایشان علاوه بر این در بخش 
حرفه ای در جامعه مشاوران فعالیت هایی قابل 
اعتنا داشتند و با شماری از شرکت های مهم 

می کردند.«  همکاری 
عمومی«  قلمرو  »حوزه  تهران  سابق  شهردار 

شهرهای  در  ثروت  مولفه های  از  یکی  را 
جهان می داند و یادآوری می کند که  یکی از 
خصیصه های شهرهای موفق جهان این است 
که بیشترین حوزه قلمرو عمومی را در اختیار 
شهروندان قرار می دهند. پاریس، لندن، رم و 
بارسلون جملگی دارای همین ویژگی هستند. 
حناچی با این مقدمه به اهمیت کار اعتصام در 
طراحی پارک ها و از جمله پارک ملت تهران 
اشاره می کند: »یکی از تجربیات خوب پیش 
از انقلاب پارک ملت است که به شیوه مناسبی 
طراحی شده است. این پارک جزو پروژه هایی 
است که هم از نظر مکان یابی و هم طراحی 
موفق بوده و هنوز هم جایگاه خودش را حفظ 

است.« کرده 
اعتصام 2۸ آذر ماه در سن خوزه آمریکا همه 
ترک کرد.  را  دنیا  و  باقی گذاشت  را  آثارش 
فرصت   هم  انقلاب  از  پیش  بار  آخرین  او 
مطالعاتی نصیبش شد و استاد دانشگاه برکلی 

بود.  شده  آمریکا 
باقی  اعتصام  از  جملاتی که  آخرین  شاید   
بماند، آخرین جملاتی باشد که او در مستندی 
که از زندگیش ساخته شده می گوید: »شما 
باید  کنید،  عوض  را  شهرسازی  قانون  باید 
تراکم  الان  بگذارید،  کنار  را  فروشی  تراکم 
تا  باعث شده  ما  بزرگ  فروشی در شهرهای 

پرایوسی ساختمان ها بهم بخورد، راحتی را از 
ساختمان ها را گرفته، دنبال اصالت و هویت 
ساختمان هم بخواهیم برویم هیچکدام تکرار 
فرم گذشته نیست، مسائل اجتماعی اثرگذاری 
را داریم که اگر به آن توجه کنیم، یک شهر 

داریم.«  معماری سالم  و یک  سالم 
ایرج  زندگی  از  مستندی که  و  *عنوان کتاب 

است  شده  ساخته  اعتصام 

 گزارشی درباره ایرج اعتصام استاد نام آشنای معماری و شهرسازی ایران که ۲۸ آذر درگذشت 

اسرار شیدایی*
پیروز حناچی، شهردار سابق تهران: یکی از تجربیات خوب پیش از انقلاب پارک ملت است که به شیوه مناسبی طراحی شده است. 
این پارک جزو پروژه هایی است که هم از نظر مکان یابی و هم طراحی موفق بوده و هنوز هم جایگاه خودش را حفظ کرده است

اعتصام معماری معاصر ایران را 
شناخته شده نمی داند و معتقد 
است که از دوره قاجار تاکنون 
معماری ما تحت تاثیر معماری 
معاصر غرب بوده است، مثل 
حالا: »معماری معاصر در ایران 
از دوره قاجار و ناصرالدین شاه 
و صدراعظم آن امیرکبیر آغاز 
شده است. اثرات اقدامات 
اجرایی معماری معاصر ایران در 
حقیقت در دوره پهلوی محقق 
می شود و ۱۵0 سال است که 
آثار ارزنده ای دارد.« 

»ما فقط اطلاع داریم اما شناختی 
نداریم، مثلا از وجود مسجد شیخ 
لطف الله اطلاع داریم اما شناختی 

از آن نداریم.« ایرج اعتصام 
زاویه های جدی با ساختمان هایی 

داشت که این روزها قدم به قدم در 
شهرهای بزرگ و کوچ سبز می شوند: 
»ساختمان مدرن معمولی را رویش 
چند کاشی می گذارند.« به خیالشان 
تقلید کردند: اما نمی دانند این سبک 
معماری قابل تقلید نیست، مسجد 

شیخ لطف الله قابل تقلید نیست، همه 
این اتفاقات به این دلیل است که 

شناختی روی معماری ایرانی ندارند

»جای تاسف است برای من که به من می گویند، پدر علم شهرسازی، همیشه گفته ام این را نگویید زیرا مردم فکر می کنند این خرابی های 
تهران تکیه داده است و  آ.اس.پ  بتنی خانه اش در برج های  بالکن  به  باعثش من هستم.« پیرمرد درحالیکه  به وجود آمده در شهر 
با دستانش به برج های بلند و کوتاه پایتخت که قدشان به کوه های سفیدپوش البرز نرسیده، اشاره می کند، این جملات را می گوید. 
خرابی های شهر از نظر او »ایده هایی« است که هرکسی در ذهنش برای تهران داشته و توانسته اجرایی شان کند. دیروز ۲۸ آذر اما این 
منظره برای همیشه از جلوی چشمان »ایرج اعتصام« پاک شد. دیگر حتی ینگه دنیا هم نمی تواند برای او تداعی کننده، برج های بدقواره 

تهران باشد. ایرج اعتصام، دیروز هرچه از دنیا برایش مانده بود را گذاشت و رفت. 
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ایرج اعتصام
معماری چندوجهی

چند  بسیار  معماری  اعتصام،  ایرج 
در  هم  که  لحاظ  این  به  بود.  وجهی 
نقد و تحلیل و شناخت  نظریه پردازی، 
بود و  عمیق معماری و شهرسازی قدر 
هم در کار اجرایی و دولتی نظیر نداشت. 
او عمری در دانشگاه تهران تدریس  و 
می کرد.  برگزار  متعددی  کنفرانس های 
که  »کسی  که  داشت  عقیده  اعتصام 
فردی  اجتماع  و  نوشتار  طراحی،  در 
شاخص و معماری برجسته است باید 
مختلف  جنبه ها  مدیریت  ضمن  بتواند 
فردی  و  بشناسد  را  آنها  خود،  حرفه 
در  بنابراین  باشد.«  دیگران  با  متمایز 
توصیف شخصیت حرفه ای او باید گفت 
به حرفه اش داشت  اعتصام  نگاهی که 
چنان بود که گویی بهترین وصف درباره 
او به عنوان معمار این است که خود را 
وابسته به معماری و معماری را وابسته 
و  دوجانبگی  این  می دانست.  خود  به 
نکته   معماری،  و  خود  میان  وحدت 
او  بود.  منحصربه فردی  و  شاخص 
جهان  معماری  درباره  کتاب  چندین 
قلم  به  را  متعددی  آثار  و  ترجمه کرد 
معمارهای  به  راجع  همچنین  درآورد. 
لوکوربوزیه  چون  خود  دوره  هم  مشهور 
و... نظرات متعددی را ابراز کرده است. 
او مسلط بر اصول معماری و سبک های 
مختلف در ادوار بود و پایه فکریش بر 
ایرج  بود.  گرفته  شکل  اساس  همین 
منظم،  بسیار  روابطش  در  اعتصام 
متعادل و خلاق بود و برای هر چیزی 
ایده ای داشت. یکی از ویژگی های بارز 
او این بود که با وجود اینکه با بسیاری 
از هم دوره ای های خود دمخور بود اما از 
جوانان غافل نبود. همین ویژگی هم بود 
که او را به مراتب از هم ردیفانش جلوتر 
به  رویکردش  در  همیشه  و  انداخته 
زندگی در عین پختگی، پیشرو ساخته 
معماری،  هنر  در  اعتصام  دکتر  بود. 
اصالت را با کیفیت می دانست و همواره 
او  بود.  معماری  در  کمی نگری  منتقد  
کارگیری  به  کنار  در  کیفیت  به  اقتدا 
متناسب  تکنولوژیک  و  نوآورانه  فنون 
امروز مردم را اولویت فعالیت معماران 
وجو  با  اعتصام  ایرج  می کرد.  معرفی 
هرگز  برجسته  بسیار  آثار  و  خدمات 
و  تواضع  عالی  نمونه  نکرد.  را گم  خود 
افتادگی بود و همیشه با همه رابطه ای 
از  را  هرگز خود  و  داشت  برابر  و  افقی 
دیگران بالاتر نمی دید. او در یک کلام، 
تحسین برانگیزش  ویژگی های  دلیل  به 
نه تنها تا پایان عمر معماری موفق بود 
بلکه انسانی شریف، همراه و گشاده رو 
حرفه ای  جامعه  برای  بزرگ  قلبی  با 

بود. معماران 

| معمار و شهرساز |

| ترانه یلدا |

آگهی مناقصه عمومی
شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان در نظر دارد تامین نیروی نگهبان به شرح ذیل خود را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی به موسسات حفاظتی و مراقبتی مورد تایید نیروی انتظامی و دارای صلاحیت و رتبه از 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می باشند واگذار نماید.

۱-   فروش اسناد مناقصه :
متقاضیان می توانند در صورت تمایل نسبت به واریز وجه از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت مبلغ ۳۰۰.۰۰۰ ریال بابت هر مناقصه به حساب 
فراگیر ۳۱۳۶۰۳۸۱۴۰ نزد بانک تجارت با شناسه واریزی ۳۸۱۴۰۱۰۰ شعبه 
ولیعصر گرگان به نام شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان، جهت دریافت 
سامانه  سایت  به   ۱۴۰۱/۱۰/۰7 لغایت   ۱۴۰۱/۱۰/۰۱ تاریخ  از  مناقصه  اسناد 

تدارکات الکترونیکی دولت مراجعه نمایند.
بازگشایی  زمان  و  مهلت  الف  پاکت  تحویل  محل  و  برگزاری  نحوه     -۲

پیشنهادات:
پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه 
مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
انجام خواهد شد و تحویل پاکت   www.setadiran.ir به آدرس دولت 
الف مهر و موم شده به آدرس گرگان، خیابان ولی عصر عدالت ۲۳ طبقه اول 
دبیرخانه شرکت توزیع گلستان و مهلت آن تا ساعت ۱۱ روز یکشنبه مورخ 
۱۴۰۱/۱۰/۱۸ و زمان بازگشایی پاکات شرکت هایی که حداقل امتیاز ارزیابی 
کیفی را کسب نموده اند، در ساعت ۱۳ روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۲۵ در 
اتاق حسابرسی امور مالی واقع در گرگان، خیابان شهید بهشتی ساختمان 

مدیریت شرق گرگان طبقه دوم می باشد.
 ۲-۱- اسناد ارزیابی کیفی و مستندات مربوط به آن از طریق سامانه ارسال 

گردد.

 ۲-۲- ارائه اسناد ارزیابی کیفی به همراه اسناد مناقصه )الف،ب و ج( در یک 
لفاف کلی به منزله عدم ارائه اسناد ارزیابی کیفی تلقی خواهد شد.

۳-   مبلغ ضمانت نامه شرکت در مناقصه به میزان مندرج در جدول فوق، به 
نفع کارفرما مطابق فرم ارائه شده در اسناد مناقصه که به مدت سه ماه از تاریخ 
افتتاح پاکات معتبر بوده و قابل تمدید تا به مدت سه ماه دیگر باشد باید 
به یکی از صورت های زیر، همراه با اسناد مناقصه در پاکت )الف( به دستگاه 

مناقصه گزار تسلیم شود:
الف- ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه های صادر شده از سوی موسسات 
اعتباری غیر بانکی که دارای محوز فعالیت از سوی بانک مرکزی جمهوری 

اسلامی ایران هستند.
به حساب جاری شماره ۲۲۲۱۴۸۸۸۶۰۰7  نقد  واریز وجه  اصل رسید  ب- 
نزد بانک ملی شعبه خیابان ولیعصر گرگان به نام شرکت توزیع نیروی برق 

استان گلستان.
برای  لازم  مجوز  دارای  بیمه گر  موسسات  توسط  صادره  ضمانت نامه  پ- 

فعالیت و صدور ضمانت نامه از سوی بیمه مرکزی ایران
ت- گواهی خالص مطالبات قطعی تایید شده از سوی امور مالی شرکت 
اسناد  ضمیمه  نمونه  فرم  براساس  گلستان  استان  برق  نیروی  توزیع 

مناقصه
ث- چک تضمین شده بانکی برای تضمین شرکت در مناقصه

از  نفر  یک  حضور  و  بوده  الزامی  پاکات  روی  مناقصه  شماره  ذکر     -۴

معرفی نامه  با  )الف،ب،ج(  پاکات  بازگشایی  در جلسه  پیشنهاددهندگان 
کتبی معتبر آزاد است

۵-   شرکت توزیع گلستان در رد یا قبول هر یک یا تمام پیشنهادات مختار 
است.

۶-   به پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط،مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از 
انقضاء مدت مقرر در فراخوان واصل می شود، مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد 

شد.
صلاحیت  ارزیابی  به  مربوط  اطلاعاتی  پرسشنامه  فرم  تکمیل کردن     -7

پیمانکاران پیوست اسناد ارزیابی کیفی الزامی است.
۸-  هزینه آگهی هر دو نوبت بر عهده دستگاه مناقصه گزار می باشد.

9-   پیمانکاران باید کد معاملاتی فرابورس داشته باشند و مکلف به دریافت 
و ارسال پیشنهادات از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نشانی 
به  فوق  پرداخت هرگونه کارمزد سامانه  و  www.setadiran.ir می باشند 

عهده برنده مناقصه می باشد.
۱۰-  ضمنا این آگهی از طریق شبکه اطلاع رسانی معاملات توانیر به نشانی 
نشانی  به  مناقصات  رسانی  اطلاع  ملی  پایگاه  و   www.Tavanir.org.ir
بیشتر  اطلاعات  و جهت  قابل دسترسی می باشد   http://iets.mporg.ir
 ۰۱7-۳۲۶۲7۴۳۰ شماره  به  و  تماس   ۰۱7-۳۲۶۸۴۴۱۲ تلفن  شماره  با 

فاکس نمائید.
۱۱-  سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان

نوبت دوم

مبلغ برآوردی )ریال(مبلغ تضمین شرکت در مناقصه )ریال(شماره مناقصهشرح مناقصهردیف

20۷۱.۸۷۹.000.0002۹.2۷۵.۱2۴.۱۷۹- ۱۴0۱/2تامین تعداد ۱۸ نفر نیروی نگهبان۱

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴0۱/0۹/2۸- تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۱/0۹/۳0

تاجر  از  مقامی  قائم  به  امور ورشکستگی گیلان  تصفیه  اداره 
ملی  شماره  به  کیاده  ناصر  رضایی  رضا  آقای  ورشکسته 
2۷2۱2۶۷۸۶۸ در نظر دارد برای دومین بار نسبت به فروش 
ششدانگ کارخانه شالیکوبی واقع در رودبنه ناصر کیاده میان 
محله متعلق به ورشکسته موصوف را از طریق مزایده کتبی و با 
وضع موجود و شرایط ذیل در محل اداره تصفیه امور ورشکستگی 
گیلان به نشانی رشت میدان دکتر حشمت چله خانه خیابان 
دکتر حشمت کوچه مقیمی کد پستی 4۱3۷۶43۹۹3 اداره 
تصفیه امور ورشکستگی دادگستری کل استان گیلان ) تلفن 
۰۱333323۹2۹( در روز دوشنبه مورخ ۱4۰۱/۱۱/۰3 ساعت 

۱۱:۰۰ اقدام نماید.
مشخصات ملک و محل آن:

ششدانگ کارخانه شالیکوبی واقع در رودبنه ناصر کیاده میان 
محله با زمینی به مساحت تقریبی ۱24۰ مترمربع به شماره 
پلاک ثبتی ۱4۵۹/۱۸۱ مفروز و مجزی شده از 3۰۸ فرعی قطعه 
۷۵4 در بخش ۱4 گیلان با اعیان احداثی ۶۰۰ مترمربع مشتمل 
بر کارخانه شالی کوبی و مغازه نیمه ساخت و سرویس بهداشتی 
و حمام و آبدارخانه و اتاق دمنده مکنده به شرح کارشناسی 
موجود در پرونده که ارزش مساحت عرصه و اعیان و نوع سازه 
و کیفیت ساخت بدون در نظر گرفتن تجهیزات به قیمت پایه 
۹۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال  و ارزیابی تاسیسات و ماشین آلات 
کارخانه با در نظر گرفتن استهلاک آنها توسط کارشناس رسمی 

دادگستری مبلغ ۶/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال برآورد گردیده است.
شرایط شرکت در مزایده :

۱-  داوطلبان می توانند برای آگاهی از شرایط اموال و ملاحظه 
نظریه کارشناسی ۱۱ روز قبل از تاریخ مزایده در اداره تصفیه امور 

ورشکستگی حاضر و اطلاعات لازم را کسب نمایند.
2- فروش نقدی است و هزینه مربوط به انتقال رسمی مورد 
مزایده ) به جز دیون مورد مزایده که به عهده فروشنده است( به 

عهده برنده مزایده است.
3- پیشنهاد دهندگان چنانچه قصد خرید یکجای اموال منقول و 

غیر منقول را دارند باید قبلاً ۵ درصد قیمت پایه مال غیرمنقول 
و ۱۰ درصد قیمت پایه مال منقول را طی یک فیش به حساب 
 IR  ۷۵۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۱44۱4۵۷2۰۰۹ )شبا(  جاری 
ورشکستگان گیلان نزد بانک ملی ایران مرکزی رشت را واریز و یا 
معادل رقم فوق چک بانکی اخذ و ضمیمه پیشنهاد خود نمایند 
و چنانچه تنها قصد خرید مال غیر منقول مال منقول را دارند، 

حسب مورد صرفاً ۵ درصد یا ۱۰ درصد را واریز نمایند. 
4- پیشنهادات باید به همراه »فرم ثبت نام سامانه ثنا« در پاکت 
لاک و مهر شده و با ذکر جمله »مربوط به مزایده تاجر ورشکسته 
آقای رضا رضایی ناصر کیاده « به همراه مشخصات کامل ) بویژه 
شماره ملی و تلفن همراه ( و محل اقامت پیشنهاد دهنده و در 
روی پاکت تا ساعت ۱۰ صبح همان روز مزایده به دفتر اداره 

تصفیه امور ورشکستگی گیلان به نشانی یادشده تسلیم گردد.
۵- پیشنهادات در ساعت ۱۱ صبح همان روز باز و قرائت خواهد 
شد و در همان جلسه مزایده به عمل خواهد آمد. برنده مزایده 
کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید. اداره تصفیه 
در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات حتی پیشنهاد بالاترین 
قیمت مختار است و به پیشنهادات مبهم، مشروط، فاقد سپرده و 

برخلاف شرایط این آگهی ترتیب اثر داده نخواهد شد.
۶- برنده مزایده باید ظرف مدت حداکثر 4۵ روز پس از جلسه 
مزایده بقیه ثمن معامله )قیمت پیشنهادی( را به حساب اداره 
تصفیه واریز و جهت تنظیم سند انتقال قطعی در دفترخانه اسناد 
رسمی تعیین شده از سوی اداره حاضر شود )بدیهی است تحویل 
مورد مزایده پس از پرداخت ۱۰۰ درصد قیمت پیشنهادی و 

حضور در دفترخانه میسر خواهد بود( . 
۷- چنانچه پرداخت بها در موعد مقرر انجام نگیرد یا آنکه برنده 
مزایده حاضر به اجرای تعهد خود نگردد خسارات وارد شده از 
محل وجه مبلغ تودیعی برداشت و مورد مزایده از طریق مزایده 

مجدد به فروش خواهد رسید. 
۸- مراجعه به ادارات مربوطه جهت انجام تشریفات انتقال سند 
به عهده خریدار  و غیره  مالیات  ثبت،  اداره  از شهرداری،  اعم 

می باشد.
ایمان غریب نواز
معاون قضایی رئیس کل و رئیس اداره تصفیه امور 
ورشکستگی دادگستری استان گیلان 
 م الف 2119

دادگستری کل استان گیلان
اداره تصفیه امور ورشکستگی

مزایده عمومی
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عقب نشینی سازمان منابع طبیعی در برابر جنگل خواران با کدام هدف؟!

عقب نشینی در برابر جنگل خواران؟

نیم قرن برداشت از منبعی که 
بیش از ۳0 میلیون سال قدمت 

داشت و در سراسر زمین 
قربانی عصر یخبندان شده و 
تنها در ایران، پهنه ای کوچک 
باقی مانده بود، می گذشت و 
حالا نزدیک به نیمی  از آن از 

دست رفته بود. این، جنگلداری 
نبود؛ جنگلخواری بود و بس 

و باید برای آن فکری اساسی 
می شد

اینجانب از آنجا که نقش 
معینی در مطالعات سد 

نداشته، فرصت کافی هم برای 
مطالعات دقیق و موشکافانه 

نداشته ام تا نظرم بنا به فرموده 
مدیر محترم امور عمرانی سد 

چم شیر، تغییری کرده باشد

از فردای تصویب و ابلاغ 
»قانون ممنوعیت برداشت 
چوب از جنگل های شمال 

ایران«، کارشکنی ها شروع شد؛ 
یک روز با تحریک کارگران 
کارخانه های چوب و کاغذ و 

قطع حقوق آنها و ریختن بار 
تمام مشکلات مالی کارخانه بر 

دوش »قانون تنفس«، یک روز 
با سخنرانی ها و مواضع صریح 

و گاهی نیز با برگزاری سمینارها 
و میزگردهای علمی از جانب 

برخی استادان خشمگین 
جنگلداری

| روزنامه نگار  |

| الهه موسوی |

|  
هر

 م
 |

رئیس کمیسیون 
محیط زیست مجلس

دانش بنیان ها 
کلید حل مشکلات 
صنعت آب و برق 

شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
اسلامی، با تأکید بر نقش کلیدی شرکت های 
دانش بنیان در حل مشکلات اساسی جامعه، 
عملکرد وزارت نیرو در حمایت از شرکت های 

دانش بنیان را رضایت بخش توصیف کرد.
نیرو  وزارت  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
)پاون(، سمیه رفیعی در حاشیه نمایشگاه 
نیرو  وزارت  پژوهش  و  فناوری  و جشنواره 
عملکرد  کردن  توصیف  رضایت بخش  با 
وزارت نیرو در زمینه حمایت از شرکت های 
دستگاه های  از  یکی  گفت:  دانش بنیان 
از  خوبی  و  ویژه  حمایت  که  اجرایی 
نیرو  وزارت  دارد،  دانش بنیان  شرکت های 

است.
مجلس  زیست  محیط  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی ادامه داد: شخص وزیر نیرو 
تاکنون ۱۴ جلسه با شرکت های دانش بنیان 
می دهد  نشان  این  که  است  کرده  برگزار 
مشکلات  کردن  برطرف  به  نسبت  ایشان 

دارد. ویژه ای  اهتمام  دانش بنیان ها 
سایر  و  نیرو  وزیر  اینکه  داد:  ادامه  رفیعی 
دانش بنیان  شرکت های  با  ایشان  معاونان 
جلسات  این  در  و  می کنند  برگزار  جلسه 
تبادل اطلاعات شکل می گیرد، نقطه شروع 

نیست. اما کافی  است،  خوبی 
او با اشاره به اهمیت صنایع آب و برق که 
می شوند،  مدیریت  نیرو  وزارت  نظر  تحت 
به  نیرو  وزارت  اهتمام  کرد:  تصریح 
به  رسیدن  تا  باید  دانش بنیان  شرکت های 
نتایج نهایی و مطلوب همواره ادامه داشته 
باشد و کار به گونه ای پیش برود که ما در 
آینده نزدیک شاهد حل مشکلات کلیدی و 
حساس این وزارتخانه به دست شرکت های 

باشیم. دانش بنیان 
مجلس  زیست  محیط  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی با تأکید بر اینکه شرکت های 
جامعه  مشکلات  حل  کلید  دانش بنیان 
اسلامی  شورای  مجلس  افزود:  هستند، 
شرکت های  از  حمایت  قانون  وضع  با 
تأمین  برای  جدی  پیگیری  و  دانش بنیان 
بودجه این شرکت ها و نیز نظارت بر عملکرد 
تا  است  تلاش  در  اجرایی  دستگاه های 
شرکت های  برای  را  مطلوب تری  شرایط 

آورد. وجود  به  دانش بنیان 
خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  رفیعی 
دانش بنیان  شرکت های  رسالت  مورد  در  و 
باید  دانش بنیان ها  من  نظر  به  گفت:  نیز 
نیاز کشور است شروع  از آخرین حلقه که 
کنند و آنچه که در کار های اجرایی با کمبود 
به  هستیم  روبه رو  تجهیزی  یا  محصول 
دانش بنیان ها سفارش ساخت داده شود تا 
پذیرد. صورت  بهتر  نتیجه  به  رسیدن  فرایند 

مجلس  نمایندگان   ۱۳۹۵ دی   2۳ پنجشنبه 
شورای اسلامی در جریان بررسی جزییات ماده 
۴۸ مکرر »لایحه برنامه ششم توسعه«، لایحه ای 
را به تصویب رساندند که بر اساس آن، هرگونه 
بهره  برداری تجاری و صنعتی از چوب جنگل های 
شمال کشور از ابتدای سال چهارم برنامه ممنوع 
و در آن تاکید شد دولت به هیچ عنوان مجاز 
به تمدید قرارداد طرح های جنگلداری که زمان 

اجرای آن به اتمام رسیده، نیست.
یکی از بندهای مهم این ماده قانونی این بود که 
فقط تا سال ۹۹ می توان درختان شکسته-افتاده 
را برداشت کرد؛ ولی از آن پس هر گونه برداشتی 
از درختان باید طبق طرحی بر اساس موازین و 

شاخص های »مدیریت پایدار« باشد.
صاحبان  چوب،  بهره برداران  این  از  پیش 
کارخانه های چوب و کاغذ و برخی متخصصان 
توجیهاتی  با  داشتند  سعی  جنگلداری  رشته 
برداشت از هیرکانی را در قالب درختان شکسته-

بزنند. افتاده کلید 
عنوان  برداشت  این  برای  دلایلی که  جمله  از 
می شد این بود که درختان شکسته-افتاده و پیر، 
کانون آفات و آتش سوزی  بوده و اگر از جنگل 
خارج نشوند باعث انتشار آفات به درختان سالم 
جنگلی خواهند شد و یا با کوچکترین صاعقه 
اینها  خواهند گرفت.  آتش  دیگری،  عوامل  یا 
در حالی مطرح می شد که بسیاری از استادان 
بنام جنگل از جمله دکتر »مروی مهاجر« تاکید 
می کردند پیردارها و درخت های شکسته و پوک، 
زیستگاه های بسیار مهم حیات وحش و خود از 
عوامل اصلی کنترل بیماری ها و آفات هستند و 

نه عامل بیماری زا  و آتش سوزی.

داستان پرآب چشم برداشت چوب
  سال ها طول کشید تا جنگل های هیرکانی 
پیدا  نفس کشیدن  برای  دوباره  فرصتی  ایران، 
کنند؛ سال هایی که پیمانکاران چوب و بهره برداران 
جنگل های شمال، با سلطه بر خطه باریک سبز 
نقشه ایران، آنچه خواستند از جنگل برداشتند و 
تنها درختان جوان و کم قطر را که امکان تبدیل 
آن هم  باقی گذاشتند؛  نداشت  را  پول  به  شدن 
تعدادی که از له شدن زیر چرخ های اسکیدرها 

جان سالم به در بردند.
داخل  وزن،  تُن  با 20  اسکیدرها  سال هایی که 

جنگل می رفتند و تا عمق آن، تنه بلند درختان 
قربانی شده را که قرار نبود تکه تکه شود تا سود 
بیشتری ببرند بر روی زمین می کشیدند و به 
از جنگل حمل می کردند، در مسیرشان  بیرون 
نهال جوان و درختچه زیر  صدها و گاه هزاران 
این »گرده بینه«ها له می شد و می خشکید و 

هیچکس هم نبود تا به فریاد آنها برسد.
سال هایی که فقط باسکول ها -اگر زبان داشتند- 
و البته کارگرانی که پای باسکول ها مشغول وزن 
کردن چوب های بهره برداری شده بودند می دانند 
که چطور وزن چوب ها گاه تا چند برابر کمتر از 
سودی  تا  می شد  ثبت  بود،  شده  قطع  آنچه 
درختان  سو  این  از  و   برسد  ناظران  برخی  به 
جنگلی چندین و چند برابر مجوزها و طرح های 

دفترچه های بهره برداری قربانی و نابود شوند!
سال هایی که خیلی از روستاییان حاشیه جنگل 
پیمانکار  آقای  چطور  هست که  خاطرشان  در 
یا پراید فکسنی مناقصه  با یک پیکان  چوب، 
را برنده می شد و با زیرپا گذاردن اصولی که در 
دفترچه های طرح های بهره برداری بود، طی یکی 
دو سال، خود و خانواده زیر پایشان »بنز« می آمد 
که  دیگری  شیک  خودروهای  و  »پورشه«  و 

روستاییان نام شان را هم بلد نبودند.
مدام،  ایران  شمال  جنگل های  که  سال هایی 
آب می رفتند و هر بار که به منطقه ای جنگلی 
پا می گذاشتی با جای خالی درختانی تنومند و 
سرپا روبه رو می شدی و این مناطق آنقدر دور از 
دسترس بود که از چشم شهروندان و مسئولان 
دستگاه های نظارتی دور می ماند و تنها کوهنوردان، 
بود  آنها  تردد  و روستاییانی که مسیر  چوپانان 
می دیدند که چگونه جنگل، هر روز عقب نشینی 
و جای آن را بوته های تمشک و... پر می کند و 
پس از مدتی به زمین کشاورزی و ویلا و هزار و 
یک سوءاستفاده دیگر بدل می شود. سال هایی 
که همه چیز به نام کارگران طرح های بهره برداری 
جنگل خوار؛  به کام کارفرمایان  و  بود  جنگل  از 
کارگرانی که گاهی کمتر از نصف سال بیکار بودند 
و تنها چند ماه که برداشت چوب صورت می گرفت 
حقوق ماهیانه می گرفتند؛ آن هم حداقل دستمزد. 
به  و  بودند  بیکار  سال  از  نیمی   که  کارگرانی 
دستفروشی و هزار و یک کار دیگر تن می دادند 
تا به زور، لقمه نانی بر سفره ببرند. دست هایشان 

هنگام بریدن چوب های هیرکانی و بار زدن آنها 
پینه بسته بود و پیله داشت و کمرهایشان خم 
جیب  به  طرح ها  میلیاردی  سود  اما  می شد؛ 
تخصص  نه  که  کارفرمایی  می رفت.  کارفرما 
لازم برای برداشت را داشت و نه منافع ملی را 
می فهمید؛ آنقدر که وقتی اولین سیل ها آمدند 
و مردمان و زندگی و زن و بچه هایشان را بردند، 
کمترین عذاب وجدانی نگرفتند و به سهم خود 
در تخریب جنگل که عامل اصلی تغییر اقلیم و 
بروز سیلاب است کمترین توجه را نشان دادند .
تا اینکه بزرگان رشته جنگل به فکر تغییر چنین 
روندی افتادند. دکتر »محمدحسین جزیره ای« 
که در بلژیک دکترای جنگلداری خوانده بود و 
مدت ها در جایگاه های مختلف از استاد منابع 
طبیعی معتبرترین دانشگاه های کشور تا معاون 
وزارت منابع طبیعی و رئیس سازمان جنگل ها 
کار کرده بود نخستین افرادی بود که به صرافت 
افتاد باید برای جنگل کاری کرد. هر چند »طرح 
تنفس« جنگل که او از آن پرده برداشت با آنچه 
بعدها پرداخته و مصوب و قانون شد فاصله داشت 
اما موضوع اصلی این بود که دکتر جزیره ای و 
برخی از دیگر استادان و صاحب نظران جنگل در 
ایران، احساس خطر کردند. برداشت ها هر روز 
از استانداردهای علمی  و قانونی فاصله می گرفت 
و تبدیل به چاه ویلی شده بود که جنگل های 
ایران را در خود می بلعید. دیگر بس بود برداشت 
کردن از منبعی که هر روز داشت کوچکتر می شد 
و میلیون ها سال طول می کشید تا دوباره درست 
شود. آن هم منبعی که آب و هوا و خاک و تمام 

اجزای زندگانی مردمان زمین به آن بسته بود.
نیم قرن برداشت از منبعی که بیش از ۳0 میلیون 
سال قدمت داشت و در سراسر زمین قربانی عصر 
یخبندان شده و تنها در ایران، پهنه ای کوچک باقی 
مانده بود، می گذشت و حالا نزدیک به نیمی  از 
نبود؛  جنگلداری  این،  بود.  رفته  دست  از  آن 
جنگل خواری بود و بس و باید برای آن فکری 

اساسی می شد.
 دکتر جزیره ای برای نخستین بار در سال ۱۳۸۴ 
و در همایش »جنگل ها« در کرج اعلام کرد که 
وضعیت  دلیل  به  ایران«،  شمال  »جنگل های 
اسفبارشان نیاز به استراحت دارند و باید برای 
تنفس و زادآوری دوباره و حفظ آنها، برداشت از 

چوبشان را متوقف کرد.
برخی  سوی  از  راه  این  در  فراوانی  تلاش های 
کارشناسان و استادان دانشگاه و برخی مسئولان 
در راه اثبات ضرورت توقف بهره برداری چوبی از 
جنگل های شمال ایران، صورت گرفت تا بالاخره 
جنگل  بهره برداران  مخالفت های  تمام  رغم  به 
برخی  و  مجلس  نمایندگان  برخی  چوب،  و 
مسئولان سیاسی استان های شمالی، تعدادی 
نیز  و  جنگلداری  رشته های  تحصیلکردگان  از 
مخالفت علنی و رسمی  ۳ نفر از ائمه جمعه در 
استان های شمالی )نامه های آنها منتشر شد( 
طرح تنفس جنگل در مجلس رای آورد و با عنوان 
»قانون ممنوعیت برداشت چوب از جنگل های 

شمال ایران« تصویب و ابلاغ شد.
ممنوعیت  »قانون  ابلاغ  و  تصویب  فردای  از 
ایران«،  شمال  جنگل های  از  چوب  برداشت 
تحریک  با  روز  یک  شد؛  شروع  کارشکنی ها 
کارگران کارخانه های چوب و کاغذ و قطع حقوق 

آنها و ریختن بار تمام مشکلات مالی کارخانه بر 
دوش »قانون تنفس«، یک روز با سخنرانی ها و 
مواضع صریح و گاهی نیز با برگزاری سمینارها 
استادان  برخی  جانب  علمی از  میزگردهای  و 
خشمگین جنگلداری. آنقدر این موضع گیری ها 
تکرار شد که خیلی ها از خود می پرسیدند این همه 
امروز کجا  تا  برای جنگل های هیرکانی  دلسوز 
در  قانون شکنی  همه  آن  برابر  در  چرا  و  بودند 
طرح ها که منجر به از دست رفتن بخش بزرگی از  
سرمایه ای بی نظیر مانند »هیرکانی« طی ۵0 سال 

شد، سکوت کردند؟
استراحت  برای  قدم ها  نخستین   ۱۳۸2 سال 
تصویب  شکل گرفت؛  ایران  شمال  جنگل های 
»طرح صیانت از جنگل های شمال« و تعیین 
آنها  اما  از سوی دولت.  برای اجرای آن  بودجه 
و  چوب  بهره برداری  طرح های  وضعیت  از  که 
تخلفات آنها در قلب هیرکانی آگاه بودند این را 
کافی نمی دانستند و به دنبال طرح ها و اقدامات 
جدی تری بودند. پس از آن، »مصوبه بهینه سازی، 
پایش و حفظ جنگل های کشور« از سوی دولت 
از  بهره برداری  تا  شد  مقرر  و  تصویب  وقت 
اکولوژیکی  بر اساس »ظرفیت  چوب هیرکانی 
و اقتصادی« آنها و برمبنای »مدیریت پایداری 

صورت گیرد. جنگل« 
پس از مدتی، هنگامی که هیچ یک از این قوانین 
نتوانست مانع برداشت های ویرانگر هیرکانی شود 
بالاخره با تلاش ها و دوندگی های فراوان، طرح 
شمال  جنگل های  چوب  از  برداشت  ممنوعیت 
ایران تصویب و ابلاغ شد. در این قانون تاکید 
شده بود که برداشت از درختان شکسته-افتاده  

فقط تا سال ۹۹ مجاز است.
طبیعی  منابع  سازمان  جدید  رئیس  اما  حالا   
نامه، مجوز  امضای یک  با  آبخیزداری کشور  و 
برداشتن درخت های خطرآفرین اطراف جاده های 
جنگلی را تا شعاع ۷0 متری صادر کرده است.

حال این پرسش مطرح است که چگونه می توان 
چنین دستوری را توجیه کرد؛ آن هم هنگامی  که 
عباسعلی نوبخت آن را امضا کرده است؛ فردی 
که در سازمان جنگل های وقت به »مرد تنفس 
جنگل« معروف شده بود و با نشستن بر مسند 
ریاست این سازمان و صدور این مجوز، امیدهای 

بسیاری، ناامید شده است.
تا  داد  نوبخت فرصت  به  باید  برخی می گویند 
جنگل که  متولی  سازمان  در  را  لازم  اصلاحات 
حالا مدتی است اسم »جنگل« از آن حذف شده 
ایجاد کند؛ با این همه امضای این نامه درست در 
روزهایی که نوبخت ریاست آن را بر عهده گرفته 
هرگونه خوشبینی و امید تحولی را کمرنگ و حتی 
به  دادن  مثبت  پاسخ  چراکه  می کند.  ناممکن 
بهره برداری آن هم با شرایطی که در نامه نوبخت 
دانسته شده )عمق ۷0 متری جاده های  مجاز 
از »قانون  بزرگ  بسیار  به عقب گردی  جنگلی( 
هیرکانی«  از  برداشت چوب جنگلی  ممنوعیت 
است؛ عقب گردی که به گمان آگاهان می تواند 

بسیار شائبه برانگیز باشد.

روزنامه »پیام ما« چاپ شنبه 26 آذرماه ۱۴0۱ 
گفت وگویی را با مدیر امور عمرانی سد چمشیر 
هیئت  بیت اللهی عضو  علی  دکتر  کرد.  منتشر 
علمی  مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی 
مدیر  سوی  از  او  از  نقل  به  مواردی که  درباره 
امور عمرانی سد چم شیر درباره او منتشر شد،  
توضیحی را برای »پیام ما« ارسال کرده است:

مدیر محترم امور عمرانی سد چم شیر در روزنامه 
پیام ما چاپ شنبه 26 آذرماه ۱۴0۱ مطلبی را با 
نام بردن از اینجانب با مضمون زیر اعلام کردند: 
»ما برای شفاف سازی به استادان دانشگاه نامه 
زدیم که دفتر ما به روی همه باز است، بیایید 
آمدند  استادان هم  از  برخی  بخوانید.  را  اسناد 
و خواندند. آقای دکتر بیت اللهی)اینجانب( جزو 
را  اسناد  دقت  به  و  آمدند  اما  بودند.  منتقدان 
مطالعه کردند و اگر الان از ایشان بپرسید متوجه 

می شوید که نظرشان تغییر کرده است.«
اینجانب به دعوت کارشناس معتمد کمیسیون 

با  چم شیر  سد  در خصوص  مجلس   ۹0 اصل 
در  اساتید  و  مشاور  محترم،  کارفرمای  حضور 
جلسه حضور یافتم. در آن جلسه مقرر شد که 
با  می توانند  میدانی،  بازدید  به  علاقه مند  افراد 
هماهنگی کارفرما، محدوده سد را بازدید کنند که 
اینجانب با هماهنگی کارفرمای محترم محدوده 

سد را بازدید کردم.
طریق  از  محترم،  مشاورین  تمام گزارش های 
کارشناس معتمد کمیسیون اصل ۹0 مجلس و 
یکی از دوستان محترم در اختیار قرار داده شد. 
اندازه گیری  اینجانب بر اساس بازدید میدانی، 
مهم،  زون های  مشاهده  نقطه،  چند  در   EC
گزارشی را )براساس علاقه مندی خود و بدون 
هیچگونه موضوعات قراردادی و مالی( تدوین 
نظر  به  )البته  را  نکته مهم و حساس  و چهار 
اینجانب( به مشاور و کارفرمای محترم گوشزد 
و نسخه ای از گزارش خود را به نماینده محترم 
نکات  کردم.  تقدیم  مجلس  پژوهش های 

و  فنی  دیدگاه  از  صرفا  اینجانب  نظر  مد  مهم 
بود: زیر  قرار  به  زمین شناختی 

-با هدف به دست آوردن اطلاعات زیرسطحی 
تعداد ۱0 چاه با هدف انجام عملیات چاه پیمایی 
وجود  عدم  یا  و  وجود  تعیین  و  )کاروتاژ( 
لایه های نمکی با اندازه گیری مقاومت الکتریکی، 
بر  )این کار  شود  حفر  طبیعی  و گامای   SP
انجام نشده است(.  اینجانب  اساس اطلاعات 
اجرای این پیشنهاد با توجه به مقطع حاصل از 
گزارش چاه های نفت و وجود ممبرهای نمکی 

بسیار تعیین کننده بود.
تونلی  فرسایش  ریسک  هدف کاهش  با    -
)Tunnel erosion( و فرار آب دریاچه سد از 
طریق آن، پیمایش تفصیلی در محدوده مخزن 
فرعی سد )گچ جاجی( به عمل آمده و تمهیدات 
مهندسی لازم صورت پذیرد )این پیشنهاد نیز 
حسب اطلاع اینجانب اجرایی نشده و یا حداقل 

اینجانب اطلاع از نتایج آن ندارد(.

- بر اساس گزارش های موجود و نیز پراکنش 
خردلرزه ها، احتمال عبور گسل از محدوده سد 
داده می شد. پیشنهاد شد با روش های مناسب، 
خطر گسل و ریسک های آن ارزیابی شود. بر 
این  در  خاصی  اقدام  اینجانب  اطلاع  اساس 

انجام نشده است. خصوص 
-  با توجه به لایه بندی و جنس لایه ها و جهت 
شیب آنها، احتمال بروز زمین لغزش و حرکت 
دامنه ای به سمت دریاچه وجود دارد. پیشنهاد 
شد در خصوص پایدارسازی دامنه ها تمهیدات 
لازم انجام شود. اینجانب در جریان اقدام خاص 

در این خصوص قرار ندارد.
-  با توجه به ۴ مورد فوق الذکر، کماکان ابهامات 
در خصوص سد چم شیر به قوت خود باقی است 
و اینجانب گزارش مشخصی در مورد چگونگی 

رفع ابهام از موارد خود دریافت نکرده ام.
همچنین به عنوان نکات تکمیلی ضرورت دارد 

موارد زیر را نیز اعلام کند:
یافته  انجام  ژئوفیزیکی  اندازه گیری های   -  
ثابت  جریان  با  الکتریکی  مقاومت  به روش 
 AB که در چند نقطه )حدود ۵ نقطه( با طول
محدود )به دلیل مورفولوژی خاص منطقه( در 
محدوده سد انجام یافته، فاقد ارزش فنی بوده 

و نمی تواند هیچ دستاوردی در خصوص تعیین 
وجود یا عدم وجود لایه های نمکی داشته باشد. 
روش مستقیم برای پاسخ به این ابهام انجام 
است که  معینی  لاگ های  با  عملیات کاروتاژ 

انجام نشده است. متاسفانه 
در  معینی  نقش  که  آنجا  از  اینجانب    -
مطالعات سد نداشته، فرصت کافی هم برای 
مطالعات دقیق و موشکافانه نداشته ام تا نظرم 
سد  عمرانی  امور  محترم  مدیر  فرموده  به  بنا 
چم شیر، تغییری کرده باشد. تاکید می کند با 
توجه به سرمایه و هزینه های صرف شده برای 
احداث سد بسیار ضرورت دارد در کف دریاچه 
با  اندازه گیری های مستقیم  و  مطالعات کمی  
یا عدم وجود لایه های  و  هدف تعیین وجود 

نمکی به کار گرفته شود.
و  سد  احداث  محیطی  زیست  ملاحظات    -
درست و یا نادرست بودن آن، موضوع تخصصی 
اینجانب نبوده و در این خصوص سایر اساتید 

محترم نظرات خود را بیان کرده اند.
انجام  اهمیت  مجددا  اینجانب  خاتمه  در 
مورد   ۴ محوریت  )با  را  تکمیلی  مطالعات 
فوق الذکر( گوشزد و پیشنهاد می کند تا تکمیل 

شود.  اجتناب  سد  آبگیری  از  اطلاعات 

پاسخ دکتر علی  بیت اللهی به گفت وگوی »پیام ما« با مدیر امور عمرانی سد چم شیر

ابهامات سد چم شیر رفع نشده است

بازتاب

بهره برداری دوباره هیرکانی با امضای عباسعلی نوبخت و در موافقت با برداشت درختان شکسته–افتاده تا گستره 7۰ متری جاده های 
جنگلی شمال ایران، کلید خورد. این در حالی است که چنین برداشتی از یک سو بر اساس »لایحه برنامه ششم توسعه« غیرقانونی است 
و از سوی دیگر این موافقت توسط فردی رخ داده که در سازمان جنگل ها به »مرد تنفس جنگل« شهرت داشته و خود همواره از منتقدان 
این رویکرد بوده است. حال بسیاری از کنشگران و متخصصان جنگل این پرسش را دارند که این موافقت از سوی رئیس جدید »سازمان 

منابع طبیعی وآبخیزداری کشور« با چه توجیهی اتفاق افتاده و آیا معامله پشت پرده ای در جریان است؟

آگهی مزایده نوبت اول
به موجب اجراییه کلاسه بایگانی 0۱00۱2۵ 
حقوقی  احکام  اجرای  دوم  شعبه  از 
دادگستری بم صادره از شعبه دوم دادگاه عمومی حقوقی 
بم له محبوبه پورمحمدی فرزند محمد با وکالت سیامک 
زندی فرزند غلامرضا و علیه آقای حمیدرضا ثنائی فر 
فرزند محمدرضا مبنی بر فروش ملک باغی به پلاک 
ثبتی ۳۷0۳ اصلی بخش 2۹ کرمان به مساحت تقریبی 
۱6۴۴0 مترمربع مشتمل بر تعداد حدود ۳۷0 اصله نخل 
مثمر و تعدادی درختان مرکبات به آدرس خیابان چمران، 
کوچه شماره ۳0 که میزان ۱6.۸ سهم از ۹6 سهم) سهم 
الارث محکوم علیه( که توسط محکوم له معرفی و توسط 
ارزیابی و توقیف  کارشناس دادگستری به شرح ذیل 

احتمالی گردیده است.
۱- اظهار نظر کارشناسی- با مراجعه به محل ارزش فعلی 
سهم الارث )۱6.۸ سهم از ۹6 سهم( محکوم علیه آقای 
حمیدرضا ثنائی فر از ملک باغی مورد نظر به نرخ روز 
2.۳0۱.600.000 تومان تعیین و مقرر گردید ملک موصوف 
الی  ساعت ۸.۳0  از  مورخ ۱۴0۱.۱0.۱۹  دوشنبه  روز  در 
۱0.۳0 صبح از طریق مزایده در دفتر شعبه دوم اجرای 
احکام مدنی دادگستری بم واقع در بلوار خلیج فارس 
به فروش برسد قیمت پایه از بهای ارزیابی شدن شروع 
و به کسی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته 
از  فی المجلس  مبلغ کارشناسی  درصد   ۱0 شد  خواهد 
شرکت کنندگان دریافت و سپس برنده مزایده مکلف 
است حداکثر تا یک ماه نسبت به پرداخت باقیمانده 
ثمن معامله اقدام نماید در غیر این صورت ۱0 درصد اولیه 

به نفع صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد.
متقاضیان در صورت تمایل می توانند پنج روز قبل از موعد 
مزایده به این اجرا مراجعه تا ترتیب بازدید آنان از ملک 

موثر مزایده داده شود.
کامبیز اماندادی
 منشی شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری 
شهرستان بم
م الف ۳9
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خاطره بازیِ کوچکی با »پارکِ ملّت« که هنرِ 
»ایرج اعتصام« است

معمارِ پارک ها، معمارِ خاطره ها

۱ادامه از صفحۀ

نکرد.«
پرویز پیران

»ایرج اعتصام« که دوشنبه ، بیست وهشتم آذر 
نبود؛  تنها یک شهرساز  وداع گفت،  را  فانی  دار 
او یک خاطره ساز بود و با پارک هایی که در همۀ 
این سال ها احداث کرد، برایمان خاطره  ساخت. 
او اگرچه در غربت غرب و یک ماه پیش از ۹2 
سالگی درگذشت اما تا دمِ آخر دل در گرو وطن 
داشت و این، از همۀ ابنیه ای که بنا کرده، مشهود 
است. این معمارِ شهیر از نیمۀ دهۀ چهل تا نیمۀ 
پایتخت  مردم  برای  تفرج گاه هایی  پنجاه،  دهۀ 
پدید آورد که در حافظۀ جمعی مردم این کشور 
جای گرفت تا آن جا که می توان گمان نزدیک به 
یقین داشت نه  فقط هر تهرانی، که حتماً هر ایرانی 

دست کم یک بار گشتی در آن ها زده است.
از  پارک ها  معمارِ  این  پارک سازی های  داستان 
نیمۀ دهۀ چهل آغاز شد. از آن زمان که طراحی 
شهرداری  سوی  از  پایتخت،  مهم  بوستان های 
سازمان  و  سرلک  تقی  تصدّی گری  به  تهران 
آن  مطرح  مشاور  مهندسان  به  آن،  پارک های 
دوران واگذار شد. در نتیجه »مهندسین مشاور 
امکو« که او رئیس آن بود، طراحی دو پارک ملّت 
)شاهنشاهیِ سابق( _ که در آن دوران بزرگ ترین 
شریعتی  پارک  و   _ بود  تهران  شهری  پارک 

برعهده گرفت. را  سابق(  )کوروشِ 
اطّلاع  برآیند و فرآیند ساخت پارک شریعتی  از 
چندانی در دست نیست امّا پارک ملّت، در سال 
۱۳۴۵، تپّه ماهوری بود بایر و بدون درخت و آب. 
قرار شد در فاز نخست یک سوی آن که به خیابان 
اراضی  به  می رسید،  کنونی(  )ولیعصرِ  پهلوی 
مشجّری تبدیل شود و دو سال بعد، چنین هم 
شد. هزار مترمربّع پارک ساخته شد و چون در 
معروف  جادّه  کنار  بلوار  به  بود،  خیابان  آن  جوار 
در  و  شد  آغاز  بعد  سال  پنج  دوم،  فاز  اما  شد. 
سال ۱۳۵۳ در مساحتی به وسعت بیست وچهار 
هکتار به پایان رسید. تصمیم طراح بر آن بود تا 
شاخصی  هندسۀ  از  زمین که  شکل  به  توجه  با 
پیروی نمی کرد و سرشار از تغییر و انحراف بود، 
به سیاق باغ های انگلیسی، بی هیچ نظم هندسی، 
کشیده شود تا شکلی از طبیعت داشته باشد. در 
این میان پلکان هایی هم برای آن طراحی شد تا 
و آن سویش  باشد  دیوارۀ سد  بند  به مثابۀ پشت 
سدّی هفده متری. هم چنین دریاچه ای ایجاد شد 
تا هرآن چه یک تفریح گاه درون شهری لازم دارد 
وسیع  آن قدر  پارک  این  دیگر  حالا  باشد.  داشته 
شده بود که سوی دیگرش به اراضی رادیو تلویزیون 
ملّی ایران )صداوسیمای کنونی( – که در نیمه های 
احداث پارک، در سال ۱۳۵0 پدید آمد -، بیمارستان 
ملکۀ مادر )شهید رجاییِ کنونی( – که هم زمان با 
اتمام ایجاد پارک، در سال ۱۳۵۳ ساخته شد – و 
کلوپ شاهنشاهی یا باشگاه شاهنشاهی )مجموعۀ 
ورزشی انقلابِ کنونی( – که پیش از بنای پارک، 
در سال ۱۳۳۷ ساخته شد _  می رسید. از آن روز 
برای ساکنان شمیران در شمال تهران، این پارک 
و  شد  تبدیل  گشت وگذارهایشان  ثابت  پای  به 
به مرور مغازه های روبه روی آن در خیابان خیابان 
پهلوی )ولیعصرِ کنونی( گسترش یافت که همه چیز 
برای یک کیف اساسی جفت وجور باشد. اگر ختام 
استیجاد این پارک را مبنا قرار دهیم، اکنون باید 
و چه  بگیریم  را جشن  چهل وهشت سالگی اش 
بسیار کسان که در همۀ این نزدیک به نیم قرن 
در آن عاشق شده اند و فارغ، خنده کرده اند و گریه، 
البتّه  و  خانوادگی  و  دوستی گذاشته اند  قرارهای 
عاشقانه. بازی کرده اند و به پیک نیک رفته اند. و 
این همه را مدیون و مرهون ایرج اعتصام هستیم 
دهۀ  شش  حدود  طی  که  آثاری  تمام  اگر  که 
گذشته ساخته، پیش چشم گذاریم، به حتم پارک 
شاهنشاهیِ آن روزها و پارک ملّتِ این روزها، یک 
سروگردن بالاتر باشد. برتر شاید نه  به سبب جایگاه 
معماری، که از لحاظ پایگاهی که نزد اهالی این 
شهر دارد. او با این بوستان تا همیشه در خاطرۀ 
اجتماعی پایتخت نشینان جا خوش خواهد کرد.

روند  درباره  ایران  مهاجرت  رصدخانه  مدیر 
»ترازهای  گفت:  کشور،  از  ایرانیان  مهاجرت 
پیش  سالنامه   2 در  و  رد کرده ایم  را  گذشته 
از  خارج  ایرانی  میلیون   2 از   این، کمتر  از 
 ۸6 آمارها  جدیدترین  در  اما  داشتیم،  کشور 
هزار ویزا و اقامت غیر توریستی در بازه 20۱0 
ایرانیان  جمعیت  است.  شده  صادر   202۱ تا 
متولد ایران در 20 کشور با بیشترین جمعیت 
تخمین  نفر  میلیون   2 در جهان حدود  ایرانی 
زده می شود و آمریکا، کانادا، آلمان، ترکیه و 
انگلستان مهم ترین کشورهای مقصد مهاجران 
به   202۱ تا   20۱0 سال های  در  بوده اند.  ایرانی 
یا  ویزا  هزار   ۸6 حدود  سالانه  متوسط  طور 
در  ایرانیان  برای  توریستی  غیر  اقامت  اجازه 
و  ترکیه  استرالیا  و  شمالی  آمریکای  اروپا، 
سایر کشورهای OECD صادر شده است. در 
 ۱2 و  تحصیلی  ویزای  هزار   ۱6 اخیر  سال   ۱2
صلواتی،  به گفته  داشته ایم.«  ویزای کار  هزار 
سالنامه مهاجرت ۱۴0۱ کامل ترین و جامع ترین 
در  مهاجرت  وضعیت  و  آمار  منبع  و  مجموعه 
ایران و ثمره تلاش های گروهی 20 نفره داخل 
مدیر  است.  دیگر  نهادهای  آمار  و  رصدخانه 
رصدخانه مهاجرت ایران با تاکید بر گذر از نگاه 
به پدیده مهاجرت، توضیح داد:  صرف آماری 
»باید شاخص تاب آوری دقیقی تعریف کنیم 
گزارش هایی  که  رسمی  گزارش های  مانند  نه 
بر  است.  اعداد  اعلام  صرفا  و  گذشته نگر 

 ،2020 سال  در  سالنامه  این  آمارهای  اساس 
رتبه مهاجرفرستی ایرانیان در میان کشورهای 
 2۳ ایرانیان  مهاجرپذیری  رتبه  و   ۵۴ دنیا  
بوده است. در حالی که رتبه ایران در پذیرش 
قرار  اول  چارک  در  جهان  به  مهاجر  ارسال  و 
دانشجوفرستی  و  دانشجوپذیری  رتبه  و  دارد 
در شاخص هایی  اما  است.  برابر  تقریباً  کشور 
مغزها،  فرار  و  استعدادها  پذیری  رقابت  چون 
ایران در رتبه های پایین قرار گرفته است. این 
مساله به نوعی بیانگر کیفیت مهاجران ورودی 
برخی  در  همچنین  است.  کشور  خروجی  و 
و  فرستاده  ایم  مهاجر  سنتی  به شکل  مقاصد 
آن  در  آهن ربا  شکل  به  خانوادگی  پیوندهای 
هرچه  مثلا  یعنی  کرد،  خواهد  عمل  کشورها 
شاهد  باشد  بیشتر  ترکیه  در  ایرانی ها  تعداد 
افزایش آنها در سال های آینده در همان کشور 

شد.« خواهیم 

درون  اقلیمی  مهاجرت های  آمار   
سرزمینی، رصد شد

سازمان بین المللی مهاجرت تاکید کرده که تا 
نتیجه  در  نفر  میلیون   200 حدود   ،20۵0 سال 
به  است  ممکن  اقلیمی  و  محیطی  تغییرات 
خود  کشور  داخل  در  موقت  یا  دائم  صورت 
این  مدیر  شوند.  آواره  کشورشان  از  خارج  یا 
فصل  از  موضوع  این  به  اشاره  با  رصدخانه 
مهاجرت اقلیمی در این سالنامه گفت: »ایران 
با افزایش 2.6 درجه سانتیگراد میانگین دما 

دهه های  در  بارندگی  درصدی   ۳۵ و کاهش 
اساس  بر  یعنی  این  شود.  می  مواجه  بعدی 
در  گرمایش  حقایق  و  کنونی  اقليمي  تغییر 
از  شدیدتر  ایران  اقلیم  تغییر  واقعیت  ایران، 
مهاجرت های  بخش  است.  خاورمیانه  منطقه 
اقلیمی، موضوعی است که در کشور به شدت 
اقلیمی  مغفول مانده و کسی دنبال داده های 
مهاجرت های  به  تلاش کردیم  ما  اما  نیست. 
اجباری  مهاجرت های  نوعی  به  که  اقلیمی 

بپردازیم.«  هستند؛  درون سرزمینی 
 فساد نهادینه شده، عامل میل 

به مهاجرت ایرانیان
بخش های  شدن  اضافه  به  ادامه  در  صلواتی 
جدید دیگری به این سالنامه که حالا سومین 
دوره انتشار آن است، اشاره کرد و آن را چنین 
توصیف کرد:»دیگر فصل های جدید این کتاب 
کیفی  و  کمی  داده های  جدیدترین  شامل 
مهاجرت  و  درمان  کادر  مهاجرت  با  مرتبط 
این  دهم  فصل  است.  ایرانی  کسب وکارهای 
مدیریت  حکمرانی  و  ارزیابی  به  هم  سالنامه 
مهاجرت در کشور می پردازد و تحلیل هایی در 
این زمینه اضافه شده است. شیوه حکمرانی و 
مملکت داری، بی ثباتی اقتصادی، وجود فساد 
ایران  تحریم  شرایط  کشور،  در  شده  نهادینه 
اقتصادی  ارز، تورم و شرایط  نوسان قیمت  و 
مهمترین علت  میل به مهاجرت ایرانیان است. 
از وضعیت موجود« در  تاکنون گزینه ی »فرار 

پاسخ پیمایش های میل سنجی مهاجرت نبود، 
این سال ها اضافه شده است.« اما در 

سرمایه های ایرانی در ترکیه و آمریکا
درباره  ایران  مهاجرت  رصدخانه  مدیر 
کشور  خارج  در  ایرانی  مهاجران  وضعیت 
تعداد  نظر  از  ملیت  دهمین  »ایرانی ها  گفت: 
یونیکورن های تاسیس شده در آمریکا هستند. 
مجموعا   202۱ و   2020 سال هاي  در  همچنین 
هزار و 66۱ شركت با مشاركت اتباع ايراني در 
تركيه تاسيس و درکل 22 میلیون و ۱۹0 هزار 
6۳ دلار براي ثبت شركت هزينه شده است. 
طبق سرشماری سال 20۱۸ آمریکا 2۹ هزار نفر 
ایرانی در کل بخش بهداشت و درمان آمریکا 
در مشاغل  آنها  نفر  هزار  بوده اند که 2۴  فعال 
تخصصی و ۵ هزار نفر آنها در مشاغل مراقبتی 
مشغول بوده اند. در میان آن ها هشت هزار نفر 
پزشک و جراح بوده  که 26 درصد فعالان ایرانی 
در بخش سلامت آمریکا را تشکیل می دهند.«

در مهاجرت رکورد می زنیم 
و این مبالغه نیست

»پیشتر  کرد:  تشریح  آمارها  درباره  صلواتی 
نمایی  سفید  به  متهم  مهاجرت  رصدخانه 
داده های  با  باید  ما  دوره  آن  چرا که  می شد، 
مبالغه آمیز آن روز مبارزه می کردیم. امروز اما 
متهم به سیاه نمایی خواهیم شد. با وجود رتبه 
۱02 در قدرت  نفوذ گذرنامه میان ۱۱6 کشور، 
سالانه  ایرانی  مهاجران  آمار  انواع  تجمیع  با 
حداقل 6۵ هزار نفر از کشور مهاجرت می کنند. 
ما داریم در حوزه مهاجرت رکوردزنی می کنیم 
می کنیم.همچنین  رد  را  آماری  ترازهای  و 
برای  سیگنالی  مدرک،  سد  آزادسازی  ایجاد 
کاهش سن مهاجرت است، نکته ای که نباید 
هیچ  که  است  ذکر  به  لازم  شود.  فراموش 
داده ها  در  بردن  دست  و  غرض ورزی  نوع 
تاکنون اتفاق نیفتاده و سعی کرده ایم همواره 
دهیم.  انجام  درستی  به  را  خود  مسئولیت 
نهاد  عنوان  به  ایران  مهاجرت  خانه  رصد 
پژوهشی و مطالعاتی باوجود تمام کاستی ها 
توانسته کار را پیش ببرد و امیدوار هستیم که 
با حمایت های جامعه استقلال خود را حفظ 

کنیم.«

آماری،  داده های  انتشار  از  جلوگیری 
مانع برنامه ریزی برای پدیده مهاجرت

اشاره  با  تازه  فصل های  این  با  رابطه  در  او 
شاخص های  در  آماری  سهل انگاری  به 
مهاجرت و نبود همکاری کافی بین سازمان ها 
بخش  »در  کرد:  بیان  دقیق،  آمار  ارائه  برای 
مهاجرت کسب وکارها که امروز مطرح است، ما 
کشور  در  مواجهیم.  آماری  فقدان  با  همچنان 
دچار  مهاجرت  شاخص های  موضوع  روی 
همکاری  ما  با  معمولا  و  هستیم  سهل انگاری 
نمی کنند و این باعث می شود تا نتوانیم آمار 

پیمایش های  طبق  باشیم.  داشته  دقیقی 
ایجاد  ایران،  مهاجرت  رصدخانه   ۱۴0۱ خرداد 
نکردن زیرساخت برای تولید، انتشار و تحلیل 
مطالعه  برای  را  چالش هایی  کشور  در  داده ها 
ایجاد کرده  مهاجرت  حوزه  در  برنامه ریزی  و 
است.« صلواتی با اشاره به این محدودیت ها 
مهاجرت  سالنامه  در  موجود  آمارهای  درباره 
توضیح داد: »با توجه به این محدودیت ها به 
اساس  بر  را  مهاجرت  آمارهای  ما  کلی،  طور 
پیمایش  های اجتماعی به این سالنامه اضافه 
اضافه کردن بخش مهم  با  کرده ایم. همچین 
آماری  اعتبار  تلاش کردیم  آماری،  ملاحظات 
کنیم.«  بیان  شفاف تر  و  دقیق تر  را  داده ها 
توصیف  در  ایران،  مهاجرت  رصدخانه  مدیر 
گفت:  مثالی  با  آمار،  ارائه  برای  مانع تراشی 
نخبگان  مهاجرت  داده ی  گذشته  سال  »در 
در  اما  تهیه کنیم  توانستیم  را  )المپیادی ها( 
با  نشد.  داده  ما  به  داده ها  امسال  سالنامه ی 
ارقام، ۹۵  و  آمار  برخی  براساس  اینکه  وجود 
هزار و ۹ نفر دانشجوی ایرانی در خارج داریم، 
آماری  دسترسی  ما  به  متولی  نهادهای  اما 
استناد  آن  به  نتوانستیم  در سالنامه  و  ندادند 
کنیم. به علاوه سازمان امور دانشجویان هم به 
صورت استنادی به آن توجه نکرد.« صلواتی با 
ذکر این مثال، ادامه داد: »ما بانک اطلاعاتی 
نداشتیم و بانک های اطلاعاتی خارج از کشور 
مثل آمریکا، کانادا، استرالیا و بریتانیا بهترین 
داده ها را دارند. به همین دلیل ما تلاش کردیم 
دنیا  در  مهاجرتی -که  داده های  با جمع آوری 
تمام  با  کشد-،  می  طول  سال  دو  حداقل 
را  آمارها  مستندترین  و  به روزترین  سختی ها 

کنیم.« ارائه 
برای   ،۱۴0۱ ایران  مهاجرتی  سالنامه  در 
»بررسی  پیمایش های  نتایج  بار  اولین 
میان  ایرانیان«  مهاجرت  به  تصمیم  و  میل 
دانشجویان  ایرانی،  کسب وکارهای  فعالین 
میل  »بررسی  ایرانی«،  فارغ التحصیلان  و 
و  کشور«  از  خارج  ایرانیان  بازگشت  به 
قالب  در  نیز  ایران«  در  خارجی  »دانشجویان 
است.  شده  منتشر  ایران  مهاجرتی  سالنامه 
پیمایش  »بررسی میل و تصمیم به مهاجرت 
ایرانی«  کسب وکارهای  فعالین  میان  در 
جاب ویژن،  کاریابی  پلتفرم  با  به طورمشترک 
مهاجرت  به  تصمیم  و  میل  بررسی  پیمایش 
مشترک  طور  به  درمان کشور«  میان کادر  در 
پزشکی  علوم  دانشگاه  آینده پژوهی  واحد  با 
مهاجرت  به  تصمیم  و  میل  بررسی  کرمان، 
با  فارغ التحصیلان  و  دانشجویان  میان  در 
انجام  مکتب خونه  آنلاین  آکادمی  همراهی 
 ۱۴00 و   ۱۳۹۹ سال های  در  پیش ازاین  شد. 
سوی  از  کتاب  این  دوم  و  اول  نسخه های 
است. شده  منتشر  ایران  مهاجرت  رصدخانه 

در نشست خبری رونمایی از سالنامه آماری مهاجرت ۱۴۰۱ مطرح شد

سالی 65 هزار نفر از ایران مهاجرت می کنند
بهرام صلواتی، مدیر رصدخانه مهاجرت: شیوه حکمرانی و مملکت داری، بی ثباتی اقتصادی، وجود فساد نهادینه شده 
در کشور، شرایط تحریم ایران و نوسان قیمت ارز، تورم و شرایط اقتصادی مهمترین علت  میل به مهاجرت ایرانیان است

صلواتی، مدیر رصدخانه 
مهاجرت ایران:  با وجود رتبه 
۱02 در قدرت  نفوذ گذرنامه 
ایران میان ۱۱6 کشور، با تجمیع 
انواع آمار مهاجران ایرانی سالانه 
حداقل 6۵ هزار نفر از کشور 
مهاجرت می کنند

|پیام ما| سالنامه مهاجرتی ایران سال ۱۴۰۱ از سوی رصدخانه مهاجرت ایران تهیه و دیروز رونمایی شد. این سالنامه حاوی آخرین و 
به روزترین آمار و اطلاعات حوزه مهاجرت  با تمرکز بر آمارهای مهاجرت از ایران به خارج و از خارج به ایران در ۱۰ فصل تهیه شده است. 
رصدخانه مهاجرت ایران مستقر در دانشگاه صنعتی شریف در راستای ماموریت های خود برای ارائه آمارهای مهاجرت در سالنامه ۱۴۰۱، 
داده های مربوط را از شهریور ماه سال گذشته تاکنون جمع آوری و همراه با تحلیل های کمی و کیفی تدوین کرده است. بهرام صلواتی، مدیر 
رصدخانه مهاجرت ایران دیروز در جمع خبرنگاران به مناسبت رونمایی از این سالنامه گفت: »در هر شرایطی متهم به سیاه نمایی خواهیم 

شد، اما اطلاعات و داده های ما به درستی بیان شده و دو سال پیش هشدار افزایش  مهاجرت ایرانی ها را مطرح کرده بودیم.«

|  
کنا

  ر
|

فراخوان مناقصه عمومی 
یک مرحله ای )نوبت اول(    

نگهداری و پشتیبانی رایانه و تجهیزات رایانه ای  و شبکه
 ساختمان مرکزی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری

اداره کل امور اداری

وزارت علوم، تحقيقات و فناوری در نظر دارد انجام امور نگهداری و 
پشتیبانی رایانه و تجهیزات رایانه ای و شبکه ساختمان خود را در سال 
۱۴۰۱ به مدت یک سال از طریق سامانه تداركات الكترونيكی دولت 
به شماره ۲۰۰۰۰۰۰۰۳۱۰۰۰۰۰۴  و بر اساس قانون برگزاری مناقصات به 

پيمانكار واجد صلاحيت واگذار نمايد.

كليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهادهای 
مناقصه گران و بازگشايی پاكت ها، از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكی 

دولت)ستاد( به آدرس :  www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
مورخ ۱۴۰۱/۰9/۳۰  چهارشنبه  روز  سامانه:  در  مناقصه  اسناد  انتشار  تاريخ   

می باشد.
* مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصه از سايت :  ساعت ۱۶ روز دو شنبه 

مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۱۲
* مهلت زمانی ارائه پيشنهاد : ساعت ۱۶ روز دوشنبه  مورخ ۱۴۰۱/۱۰/۲۶

* زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 9 صبح روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۱/۱۰/7
: شهرک  به آدرس  اسناد مناقصه  بیشتر در خصوص  اطلاعات  برای کسب 
قدس، میدان صنعت، بلوار خوردين، چهارراه هرمزان، نبش پيروزان جنوبی، 
اداره  ششم  طبقه  فناوری،  و  تحقيقات  علوم،  وزارت  مرکزی  ساختمان 
کارپردازی و مناقصات مراجعه نموده یا با شماره تلفن ۸۲۲۳۳۱۸۴ – ۰۲۱ 

تماس حاصل نمایید.
شناسه آگهی : ۱۴2۹2۵۳-م الف : ۳6۹۳

آگهی فراخوان  
شماره 22-1401/پ  

اداره كل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان كرمان در اجرای آیین نامه اجرایی بند ج ماده ۱۲ قانون برگزاری مناقصات در نظر دارد اجرای پروژه  به شرح ذیل را از طریق 
مناقصه عمومی فشرده یک مرحله ای، به پیمانکاران متقاضی دارای گواهینامه معتبر واگذار نماید. لذا از واجدین شرایط دعوت می شود به سامانه ستاد ایران جهت دریافت اسناد 

و شرکت در مناقصه مراجعه نمایند. حضور شرکت هایی که سهامداران آن دارای سهام یا عضو هیات مدیره مشترک با شرکت های دیگر می باشند ممنوع است.

# امور قراردادها #

نوبت دوم

مبالغ – میلیون ریال و  مابقی اعتبارات سال های آینده

برآورد اولیهپروژهردیف
اعتبار مصوب 
سال مالی ۱۴0۱

مبلغ ضمانت نامه 
فرایند ارجاع کار 

۱
احداث مدارس LSF منطقه جیرفت )جایگزین 

مدارس کانکسی(
2,000در حد نیاز نقد ۳۹,۴۸۴

2
احداث مدارس LSF  منطقه فاریاب )جایگزین 

مدارس کانکسی(
۱,0۵0در حد نیاز نقد 20,6۷۹

۳
احداث مدارس LSF منطقه عنبرآباد )جایگزین 

مدارس کانکسی(
۱,۸00در حد نیاز نقد ۳۵,۴۹۴

۴
احداث مدارس LSF  منطقه قلعه گنج 

)جایگزین مدارس کانکسی(
۸۵0در حد نیاز نقد ۱6,02۳

۵
احداث مدارس LSF کهنوج و شناژی مولوی ناصرآباد 

کهنوج )جایگزین مدارس کانکسی(
۱,۸۵0در حد نیاز نقد ۳6,۱6۱

6
احداث مدارس LSF نرماشیر و ریگان )جایگزین 

مدارس کانکسی(
۱,۷00در حد نیاز نقد ۳۳,۵0۱

۷
احداث مدرسه 6 کلاسه بنت الرسول علی اباد 
چاهدگال فهرج )جایگزین مدارس کانکسی(

2,۷00در حد نیاز نقد ۵۳,۱۸۵

۸
تکمیل مدرسه اشرفی اصفهانی بمبوری قلعه گنج 

)حصار و محوطه سازی(
20,۳۷۷

در حد برآورد 
نقد

۱,0۵0

۹
تکمیل مدرسه بنت الهدی ریگان )حصار و 

محوطه(
۱۳,۱۱6

در حد مورد نیاز 
نقدی

۷00

مبالغ – میلیون ریال و  مابقی اعتبارات سال های آینده

برآورد اولیهپروژهردیف
اعتبار مصوب سال 

مالی ۱۴0۱
مبلغ ضمانت نامه 
فرایند ارجاع کار 

۵00در حد مورد نیاز نقدی۹,۵۴۹تکمیل مدرسه حقانی سروند بم۱0

۱۹,62۷تکمیل  مدرسه استثنایی قلعه گنج )حصار و محوطه(۱۱
۱0000 میلیون 

ریال نقد
۱,000

6۵0در حد مورد نیاز نقد۱2,۳۷6تکمیل مدرسه مطهری کروک بم۱2

۴۴,6۵۸تکمیل خوابگاه عشایری الزهرا کهنوج۱۳
۵0000 میلیون 

ریال نقد
2,2۵0

۱۴
تکمیل خوابگاه شبانه روزی ولیعصر  )عج( قاسم 

اباد نرماشیر
۳۷,2۵0

۴۵000 میلیون 
ریال نقد

۱,۹00

۷۵0درحد برآورد نقد۱۴,0۷۸احداث سرویس بهداشتی مناطق فهرج و ریگان۱۵

۵۵0درحد برآورد نقد۱0,۹۷6احداث سرویس بهداشتی منطقه رودبار۱6

۵۵0درحد برآورد نقد۱0,2۹6احداث سرویس بهداشتی منطقه منوجان۱۷

600درحد برآورد نقد۱۱,۹0۹احداث سرویس بهداشتی مناطق جیرفت و عنبرآباد۱۸

همه ردیف ها ارزیابی ساده می باشند 

شناسه آگهی : ۱۴۲9۶۲۲

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۱/۰9/۲9- تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۱/۰9/۳۰

آگهی فقدان سند مالکیت
بازگیر  برزوئی  توران  اینکه خانم  به  نظر 
گواهی  استشهادیه  برگ  دو  استناد  با 
امضا شده منضم به تقاضای کتبی دریافت سند مالکیت 
المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه و مدعی است سند 
مالکیت تک برگ به شماره ۵۷02۹۷ ب۹۵   تحت پلاک  
۵0۹۱فرعی از ۳۸ اصلی واقع در بخش 2خرم آباد متعلق 
به وی  میباشد که بعلت سهل انگاری مفقود گردیده است  
با بررسی دفتر معلوم شد سند مالکیت اولیه به شماره دفتر 
املاک الکترونیک ۱۳۹620۳2۵00۱00۷۱۸۵با سند مالکیت 
شماره ۵۷02۹۷ب ۹۵بنام خانم توران برزوئی بازگیر  ثبت 
و صادر و تسلیم شده است   .دفتر املاک بیش از این 
حکایتی ندارد لذا به استناد تبصره یک ماده ۱20 آیین نامه 
اصلاحی قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی و متذکر 
می گردد هر کسی نسبت به ملک  مورد آگهی معامله ای 
انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد 
آگهی  این  انتشار  تاریخ  از  روز   ۱0 مدت  ظرف  بایستی 
اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند 
معامله ای به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت 
عدم اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه 
سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند 
مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد.

صیدآقا نجفوند دریکوندی رئیس اداره 
ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد
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ساری

معاون فنی و آبخیزداری حوزه اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری مازندران-ساری، از احداث ۱0 سد سرشاخه گیر 
در حوضه های آبخیز استان خبر داد. به گزارش خبرگزاری 
مهر، اسماعیل مختارپور از جمله اقداماتی که طی یک 
احداث  است،  شده  انجام  بخش  این  در  دهه گذشته 
۱0 سد سرشاخه گیر در استان بود که با توجه به اینکه 
مازندران یک استان جنگلی است لذا در سیلاب ها، تنه و 
سرشاخه درختان به همراه رسوبات موجب انسداد مسیر 
رودخانه ها می شد و با انباشت در مقابل پل ها، موجب 
به  آن  و هدایت  رودخانه ها  اصلی  از مسیر  آب  خروج 
سمت اراضی زراعی و باغی و نیز مناطق مسکونی می شد 
که خسارات جانی و مالی فراوانی را نیز ایجاد می کرد.

وی اعلام کرد: یکی از بارزترین نمونه این مورد به سیلاب 
باز می گردد که موجب فوت  نکا  مرداد ماه سال ۱۳۷۸ 
۴0 نفر از شهروندان این شهر و خسارات مالی فراوانی 
شد که از این رو، نخستین سد سرشاخه گیر مازندران 
در حوضه درویشان رود نکا احداث شد که باعث شد تا 
بعدها علیرغم سیلاب های به مراتب بزرگ تر حداقل به 
خسارات مشابه سیلاب نکا دچار نشدیم. مختارپور افزود: 
طی سال های ۹0 تا ۱۴00 صندوق توسعه اعتباراتی را به 
استان مازندران داد که بسیار در اجرای اقدامات حوضه 
آبخیزداری مؤثر بود و توان انجام کار بیشتر را هم داریم 

که با تخصیص اعتبار ممکن می شود.
سد  احداث  حاضر،  حال  شرایط  در  تشریح کرد:  وی 

هزینه های هنگفتی را در بر دارد که می بایست اعتبارات 
آن به استان تخصیص یابد تا بتوان پروژه جدیدی را 
تعریف کرد؛ در عین حال که علیرغم نیاز به چند سد 
دیگر اما خوشبختانه احداث سد در نقاط بحرانی استان 

انجام گرفته است.
اداره کل منابع طبیعی  آبخیزداری حوزه  معاون فنی و 
خوشبختانه  اشاره کرد:  مازندران-ساری،  آبخیزداری  و 
در سفر استانی اخیر رئیس جمهور به مازندران اعتبارات 
این  داریم  انتظار  که  شد  مصوب  استان  برای  خوبی 
تا ما  اداری شود  وارد چرخه  اعتبارات هر چه سریع تر 
بتوانیم کارهای اجرایی لازم را طی ماه های باقیمانده از 

دهیم. انجام  سال 
مختارپور با اشاره به قرار داشتن در هفته جهانی خاک 
باشعار »خاک سرآغاز زندگی است«، گفت: برای اینکه 
بتوانیم فرسایش رسوب را کنترل کنیم اقدامات موثری 
را در حفاظت از خاک انجام دادیم که نقش بسیاری در 

امنیت غذایی پایدار دارد.
وی ادامه داد: از زمانی که بشر با کمک ساخت ابزارآلات 
سنتی و اکنون صنعتی، بر طبیعت غالب شد، خسارات 
وارده بر طبیعت صد چندان شد، به طوری  که شاید در 
گذشته با یک تبر نمی شد در طول روز حتی یک درخت 
را قطع کرد اما امروزه با کمک اره های غول پیکر، صدها 
درخت در کوتاه ترین زمان ممکن، قطع می شود و این امر 
نیازمند مدیریت حفظ منابع طبیعی از سوی بشر است.

۱۰ سد سرشاخه گیر در حوضه های آبخیز 
مازندران احداث شد

ماهیان  به کاهش 2۷درصدی صید  اشاره  با  اداره کل شیلات گیلان   سرپرست 
استخوانی در این استان گفت: در این مدت سه هزار و۳00 تُن کیلکا توسط شناور های 
صیادی صید شده است. کوروش خلیلی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: از ابتدای 
فصل صید تاکنون ۴۵0 تن انواع ماهیان استخوانی در سواحل استان صید شده که 
بر اساس آمارها این مقدار صید نسبت به مدت مشابه سال قبل 2۷ درصد کاهش 
داشته است. وی افزود: بر اساس آمارهای موجود 60 درصد از ماهیان صید شده از 

گونه کفال، ۳۸ درصد ماهی سفید و 2 درصد سایر گونه های آبزیان است.
خلیلی اضافه کرد: در مدت مشابه سال گذشته ۵۴۴ تن ماهی استخوانی شامل 2۴۸ 
تن ماهی سفید و 2۸۱ ماهی کفال صید شده بود که بر اساس آمارهای موجود صید 

امسال کاهش چشمگیری داشت.
سرپرست اداره کل شیلات گیلان ادامه داد: از ابتدای فصل صید ماهی کیلکا تا کنون 
۳ هزار و ۳00 تن از این گونه ارزشمند ماهیان توسط لنج های صیادی صید شده است.
خلیلی تاکید کرد: شرایط ناپایدار جوی و اقلیمی و مواج بودن دریا از دلایل کاهش 
صید ماهیان استخوانی است و پیش بینی می شود در ماه های پایانی سال شاهد 

افزایش میزان صید باشیم.

مدیرعامل شرکت گاز استان مرکزی گفت: از ابتدای هفته، کوره های آجرپزی مشمول 
محدودیت گاز شده اند.

محمدرضا سمیعی 2۸ آذر ماه ۱۴0۱ در نشست مطبوعاتی اظهار کرد: در استان مرکزی 
تاکنون به واسطه تلاش مجموعه شرکت گاز، با اجرای حدود ۱۱ هزار کیلومتر خط 
تغذیه و شبکه توزیع در شهرها و روستاهای استان و نصب بیش از ۳۱0 هزار انشعاب، 

خدمت رسانی به 6۳0 هزار مشترک ارائه می شود.
وی با بیان اینکه به ۳۵ شهر استان با ۱00 درصد پوشش و ۱0۱۷ روستا با ۹۹.۵ درصد 
پوشش ارائه خدمت می شود و در واقع ۹۹.۹ درصد کل استان تحت پوشش قرار دارد، 

گفت: ۱00 درصد شهرک ها و نواحی صنعتی نیز از نعمت گاز برخوردار هستند.
انرژی مصرفی در استان مرکزی منشاء  از  اینکه ۷۵ درصد  به  با اشاره  سمیعی 
گاز طبیعی دارد که این رقم در کشور به حدود ۷0 درصد می رسد، گفت: در استان 
زیرساخت های حوزه توسعه شبکه و گازرسانی به محورها، شهرک ها و نواحی صنعتی، 
اجرایی شده و در سال گذشته ۵۵ هزار مترمکعب در ساعت، گازرسانی به صنایع 
انجام شد و 200 صنعت نیز گازرسانی شدند که باعث شد معادل ۵0 هزار مترمکعب 
در ساعت سوخت مایع جایگزین و ۵0 هزار لیتر فرآورده های نفتی صرفه جویی شود.

 رئیس اداره امور بیابان اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان گفت: در یک 
سال اخیر 2 هزار و ۷00 هکتار مدیریت جنگل دست کاشت در مناطق بیابانی با هدف 

مراقبت و نگهداری از این عرصه ها اجرا شده است.
مهدی عالیپور روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: با اجرای مدیریت 
جنگل دست کاشت، آبیاری و مراقبت از عرصه ها و آفت زدایی از گونه های تاغ و قره 
داغ انجام می گیرد تا پوشش گیاهی در بیابان ها به حداکثر خود برسد تا در نهایت 
جلوگیری از فرسایش خاک و کاهش انتشار ریزگرد و گرد و غبار را در پی داشته 
نواحی شرقی و شمال شرقی  یاد شده در  اینکه اجرای طرح  بیان  با  باشد. وی 
اصفهان انجام شد، تصریح کرد: این مناطق بیشترین کانون ریزگرد و گرد و خاک 
را به خود اختصاص داده است و بیشترین طرح های بیابان زدایی در این بخش ها 

انجام می شود.
رییس اداره امور بیابان اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان خاطرنشان کرد: 
در یک سال اخیر ۳0 کیلومتر بادشکن غیر زنده با هدف کاهش شدت تخریب 
بادهای مناطق بیابانی در شرق استان احداث شد و برای امسال نیز ۵۵ کیلومتر 

دیگر در دستور کار قرار دارد.

کاهش ۲7 درصدی 
صید ماهیان استخوانی در خزر

گاز کوره های آجرپزی استان مرکزی
 محدود شده است

۲7۰۰ هکتار مدیریت جنگل دست کاشت
 در اصفهان اجرا شد

| انزلی | | مرکزی  | | اصفهان |

۴۰۰ طرح تبلیغاتی 
در گلستان 

مجوز اکران گرفته اند 
رمضانی،  ایرج   - مومنی، گلستان  حبیبه  سیده 
ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  رسانه  گروه  رییس 
ابتدای  از  اینکه  به  اشاره  اسلامی گلستان ضمن 
مجوز  تبلیغاتی  طرح   ۴00 حدود  تاکنون  سال 
فضای  است  ضروری  گفت:  گرفته اند،  اکران 
از  سازی  فرهنگ  و  زیباسازی  برای  شهری 
ببرد.  را  لازم  استفاده  مناسب  محیطی  تبلیغات 
و  فرهنگ  کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
ارشاد اسلامی گلستان، ایرج رمضانی اظهار کرد: 
توسعه  حال  در  حتی  و  پیشرفته  کشورهای  در 
مستقیم  مشاهده  دلیل  به  محیطی  تبلیغات 
در  به سزایی  تأثیر  مخاطبان  و  شهروندان  توسط 
افزود:  وی  دارد.  اطلاع رسانی  و  فرهنگ سازی 
و  آگهی  کانون   2۳2 دارای  گلستان  استان 
رسته  در  آنها  از  بخشی  است که  مجاز  تبلیغاتی 

. می کنند  فعالیت  محیطی  تبلیغات 
با  توانند  می  شهرداری ها  داد:  ادامه  رمضانی 
نیز  و  همکاری و مشارکت دستگاه های فرهنگی 
ای  زمینه  تبلیغاتی  نوین  اصول  با   آشنایی  با 
فراهم کند تا کانون ها بتوانند سرمایه گذاری کنند 

دهند. تغییر  را  شهر  چهره  و 
تلویزیون  مثال  عنوان  به  کرد:  اظهار  سپس  وی 
بصری  جاذبه  هیچگونه  بدون  گرگان  شهری 
است  شایسته  و  بوده  فعال  غیر  مدت هاست 
شهرداری و شورای شهر وضعیت مزایده  کانون های 
مهم  بخش  تا  کنند  روشن  را  تبلیغات  و  آگهی 

شود. خارج  بلاتکلیفی  از  شهر  رسانی  اطلاع 

آب گیری »سد چم شیر« 
کشاورزی خوزستان 

را با خطر مواجه می کند 
گفت:  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده  اهواز- 
چون  شود  انجام  نباید  چم شیر«  »سد  آب گیری 
زیست   جدی  تهدید  با  را  خوزستان  جنوب شرق 
می کند. مواجه  حوزه کشاورزی  در  ویژه  به   ، محیطی 
سید کریم حسینی در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار 
احداث  زهره  رودخانه  در مسیر  کرد: سد چم شیر 
هفت  سد  این  پایین دست  در  خوزستان  و  شده 
شهر را داریم که چنانچه آب گیری این سد صورت 
هم  و  زیست  محیط   به  جدی  آسیب  هم  بگیرد، 
کشاورزی خوزستان به ویژه در جنوب شرق استان 

می شود. وارد 
وی ادامه داد: آب گیری این سد با توجه به اینکه 
و  نمکی  شور،  آب   چشمه های  هم  آن  حوزه  در 
را  تلخ سد گتوند  خاطره  قطعاً  دارد،  وجود  آهکی 
تکرار می کند؛ آب گیری این سد دغدغه فکری برای 

ایجاد می کند. و مردم  امر  کارشناسان 
در  و کارون  حمیدیه  باوی،  اهواز،  مردم  نماینده 
مجلس تصریح کرد: مطالبه جدی کشاورزان، مردم 
جنوب شرق خوزستان و فعالان زیست  محیطی این 
است که به هیچ وجه آب گیری سد چم شیر انجام 
خوزستان  جنوب شرق  صورت  این  در  چون  نشود 
حوزه  در  به ویژه  و  زیست محیطی  جدی  تهدید  با 

می کند. مواجه  کشاورزی 
حسینی تأکید کرد: همه کارشناسان امر این هشدار 
را داده اند که آب گیری سد چم شیر با توجه به دبی 
آب  چشمه های  همچنین  و  زهره  رودخانه  پایین 
شور و لایه های نمکی و آهکی می تواند یک تهدید 

جدی برای محیط زیست باشد.

نخعی نماینده مردم 
شهرستان های نهبندان و 

سربیشه در مجلس:  استان 
خراسان جنوبی تا چهار سال 

پیش به عنوان استان کم 
برخوردار از لحاظ بهره مندی 

از گاز طبیعی شناخته می شد 
اما امروز همه شهرها، بیش از 
۹۹.۵ درصد روستاها و تمامی 
شهرک های صنعتی و صنایع 

بزرگ استان گازدار شده است 
که این خدمت جای تقدیر و 
تشکر ویژه از مجموعه وزارت 

نفت دارد

همدان - حجت کریمی جاوید شهردار منطقه دو 
و  اجرای طرح ساماندهی  اعلام  خبر   با  همدان 
به  این خیابان  بوعلی گفت:  جداره سازی خیابان 
عنوان یکی از اصلی ترین خیابان های همدان در 
مسیر دسترسی به مرکز شهر  محسوب می شود 
بوعلی و تپه  آرامگاه  بین  این معبر  و قرار گرفتن 
هگمتانه یکی از مولفه های مهم در خصوص اجرای 

است.  این طرح 
او با تاکید بر این موضوع که منظر تاریخی هگمتانه 
شهر همدان مسیر »آرامگاه بوعلی تا تپه هگمتانه« 
اثر، میراث  این  با ثبت  افزود:  را شامل می شود 
سنتی،  بازار  تاریخی،  بافت  محدوده های  فرهنگی 
حفظ  همدان  شهر  راه های  پیاده  و  جامع  مسجد 

می شود. 
حجت کریمی جاوید با تاکید بر اهمیت پروژه  جداره 
سازی خیابان بوعلی به لحاظ قرار گرفتن در منظر 
تاریخی هگمتانه تصریح کرد : ایجاد جلوه بصری 
مرمت  و  بهسازی  و  معابر  ،ارتقاء کیفی  مناسب 
نما ی ساختمان های بافت تاریخی در این خیابان 

با محوریت حفظ هویت اصیل ایرانی و اسلامی از 
و جداره  بهسازی  در  منطقه  این  مهم  اولویت های 

سازی این معابر بشمار می آید.  
کریمی جاوید در ادامه عنوان کرد: هدف از اجرای 
این عملیات احیای بافت سنتی ، توسعه گردشگری 
و بازآفرینی بافت تاریخی و زیبایی بصری  شهر 
همدان بویژه خیابان بوعلی  است که در این راستا 
تا کنون با اعتباری بالغ بر۴۵ میلیارد ریال در متراژ 
۳20 متر در دو فاز به منطقه دو واگذار شده است 
و با نظارت دفتر فنی مهندسی منطقه دو شهرداری  
از ابتدای میدان امام خمینی )ره( به سمت میدان 
آرامگاه بوعلی سینا این عملیات در دست اجرا است. 
این  مناسب  پیشرفت  به  اشاره  با  جاوید  کریمی 
پروژه گفت: اصلاح نمای موجود، تعویض پنجره ها و 
سردر بناها، حذف و اصلاح تاسیسات عبوری مانند 
انشعاب گاز و برق و مخابرات از روی نما و تعمیر 
و مرمت نمای قسمت های آسیب دیده و بهسازی 
آن ، ایجاد نمادهای معماری از جمله فعالیت هایی 

است که در این حوزه انجام شده است.

استانی  سفرهای  دوم  دور  در  جنوبی-  خراسان 
خراسان  استان  به  جمهوری  محترم  ریاست 
مردم  نماینده  و  جمهوری  رئیس  جنوبی، 
و  مجلس  در  سربیشه  و  نهبندان  شهرستان های 
عضو کمیسیون انرژی مجلس از اقدامات گسترده 
تقدیر  استان خراسان جنوبی  در  ملی گاز  شرکت 
مردم  جمع  در  رئیسی  ابراهیم  سید  کردند. 
در خراسان جنوبی شهر  نهبندان گفت:  شهرستان 
باشد  نشده  ندارد که گازرسانی  روستایی وجود  و 
شود  تقدیر  اندرکاران  دست  همه  از  باید  بنابراین 
جنوبی  اعلام کنیم خراسان  توانیم  می  اکنون  که 
نخعی  همچنین  است.  برخوردار  گاز  نعمت  از 
سربیشه  و  نهبندان  شهرستان های  مردم  نماینده 
کمیسیون  عضو  و  اسلامی  شورای  مجلس  در 
و  برنامه ریزی  شورای  نشست  در  مجلس  انرژی 
توسعه استان که با حضور ریاست محترم جمهور 
از وزارت نفت عنوان کرد:  تقدیر  برگزار شد ضمن 

به  پیش  سال  چهار  تا  جنوبی  خراسان  استان 
بهره مندی  لحاظ  از  برخوردار  کم  استان  عنوان 
همه  امروز  اما  می شد  شناخته  طبیعی  گاز  از 
تمامی  و  روستاها  درصد   ۹۹.۵ از  بیش  شهرها، 
استان گازدار  بزرگ  و صنایع  شهرک های صنعتی 
تشکر  و  تقدیر  جای  خدمت  این  است که  شده 

دارد. نفت  وزارت  مجموعه  از  ویژه 
استان  گاز  شرکت  مدیرعامل  محمودی  رحمان 
شورای  نشست  حاشیه  در  نیز  جنوبی  خراسان 
برنامه ریزی و توسعه استان گفت: به زودی و با 
مانده  باقی  روستاهای  معدود  به  اتمام گازرسانی 
زیر 20 خانوار، ۱00 درصد جمعیت روستایی استان 
خراسان جنوبی نیز تحت پوشش گاز طبیعی قرار 
خواهند گرفت . محمودی در پایان از حمایت های 
محترم،  استاندار  ایران،  گاز  ملی  شرکت  مدیران 
نمایندگان محترم مردم استان در مجلس شورای 

کرد. تشکر  و  تقدیر  اسلامی 

طرح جداره سازی خیابان بوعلی در مسیر گردشگری شهر همدان 

قدردانی رئیس جمهوری از گازرسانی به روستاها در خراسان جنوبی 

شهردار منطقه دو همدان با تاکید 
بر اهمیت پروژه  جداره سازی 

خیابان بوعلی به لحاظ قرار گرفتن 
در منظر تاریخی هگمتانه تصریح 
کرد: ایجاد جلوه بصری مناسب، 

ارتقاء کیفی معابر و بهسازی 
و مرمت نما ی ساختمان های 

بافت تاریخی در این خیابان با 
محوریت حفظ هویت اصیل ایرانی 
و اسلامی از اولویت ها در بهسازی 

معابر به شمار می آید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  

برابر رای شماره ۱۴0۱60۳۱۹0۱200۳۷۷2 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت 
ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  ساختمان های فاقد  و  اراضی  ثبتی 
سيرجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای علی علی بيگی نژاد فرزند يداله به شماره شناسنامه 
2 صادره از در يک قطعه باغ مشتمل بر ساختمان به مساحت ۱۷0۵۳/0۴ مترمربع پلاک ۱۱۹۵ اصلی در 
نیا  از مالک رسمی آقای یحیی ستوده  سیرجان واقع روستای قنات توت بخش ۳۸ کرمان خریداری 
محرز گرديده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای 

مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/0۹/۱۵ 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۱/0۹/۳0

سعید نظری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی : ۱۴۲۱۰۳۶

نوبت دوم

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴0۱60۳۱۹0۹۱0020۱۳ مورخ ۱۴0۱/0۸/0۵ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم منیر خالصی  فرزند حرمت  بشماره شناسنامه ۱۴۳2 صادره از در ششدانگ یک باب 
خانه به مساحت ۴0۱ مترمربع پلاک - فرعی از۷۷ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از ۷۷ - اصلی 
بخش ۴۵ کرمان قطعه یک  واقع دراراضی جو بالا شهر دوساری عنبرآباد خریداری از مالک رسمی آقایان علی وعبداله  
مهیمی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد .م الف:۴۱۸
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴0۱/0۹/۱۵

 تاریخ انتشارنوبت دوم :۳0 /۱۴0۱/0۹
مصیب حیدریان 
 رئیس ثبت اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبر آباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴0۱60۳۱۹0۹۱000۹۳۸- ۱۴0۱/۴/20 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی  مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای خانمحمد محمدی ساردوئی فرزند فتح اله بشماره شناسنامه ۷2 صادره از عنبرآباد در 
ششدانگ یک باب خانه مشتمل بر باغ و زمین به مساحت 2۴۵۸۴ متر مربع پلاک - فرعی از ۳0۵ - اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک ۳۸ فرعی از ۳0۵ اصلی قطعه یک واقع در عنبرآباد روستای گمرکان بخش ۳۴ کرمان آقای فتح 
الله محمدی سارد و محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند. می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴0۱/۹/۱۵
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱۴0۱/۹/۳0

مصیب حیدریان
رئیس اداره ثبت اسناد عنبرآباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   ۱۴0۱60۳۱۹0۱200۳۷۷۵ شماره  رای  برابر 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتي حوزه 
فرزند كمال  احمدی  سلطان  بتول  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  سيرجان  ملک  ثبت 
الدين به شماره شناسنامه 2۴2 صادره از سیرجان در قسمتی از يک باب خانه جهت الحاق به پلاک 
۱ فرعی از 2۳۵۷ اصلی به مساحت ۳۸/۴۷ مترمربع پلاک 2۳۵۷  اصلی واقع در سیرجان خیابان 
تختی بخش ۳۵ کرمان خريداری از مالک رسمی آقای کمال الدین سلطان احمدی محرز گرديده 
صورتی كه  در  می شود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا 
انتشار  تاريخ  از  می توانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
از اخذ رسيد، ظرف مدت  اداره تسليم و پس  اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقديم نمايند. بدیهی است  يک ماه 

در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/0۹/۱۵ 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۱/0۹/۳0

سعید نظری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی :۱۴۲۱۰۴9

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   ۱۴0۱60۳۱۹0۱200۳۴6۵ شماره  رای  برابر 
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  وضعيت 
سليمان  فرزند  قطبی  مسعود  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  ملک سيرجان  ثبت  حوزه 
مترمربع   ۱۴22۴۴۹/۴۷ مساحت  به  باغ  قطعه  يک  در  تهران  از  صادره   2۴۵ شناسنامه  شماره  به 
پلاک ۴6۴۸ اصلی واقع در سیرجان اراضی رمجرد بخش ۳6 کرمان که متقاضی خود مالک مشاع 
آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  می باشد محرز 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  كه  صورتی  در  می شود 
اداره تسليم و پس  اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين  انتشار  از تاريخ  می توانند 
به مراجع قضایی  را  دادخواست خود  اعتراض،  تسليم  تاريخ  از  ماه  اخذ رسيد، ظرف مدت یک  از 
تقديم نمايند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/0۹/۱۵ 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۱/0۹/۳0

سعید نظری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی :۱۴۲۱۴۴۲

نوبت دوم نوبت دوم

نوبت دومنوبت دوم

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت  برابر رای شماره ۱۴0۱60۳۱۹0۱200۳۷۷۴ هيات 
ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی 
به شماره شناسنامه  آقای مسعود پرواک فرزند علی کرم  سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
۱۷6 صادره از سيرجان در يک باب خانه به مساحت 2۳۱/۵۹ مترمربع پلاک ۴۳2 اصلی واقع در سیرجان 
آباده محرز گردیده است.لذا به منظور  از مالک رسمی آقای اسماعیل  آباده بخش ۳6 کرمان خریداری 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/0۹/۱۵ 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۱/0۹/۳0

سعید نظری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی :۱۴۲۱۵9۶

نوبت دوم

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و 
ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی و اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

 ۱۴0۱60۳۱۹0۱200۳۷۴۹ شماره  رای  برابر 
تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات 
فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  وضعيت 
ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
بلامعارض  مالكانه  تصرفات  سيرجان  ملک 
متقاضی  آقای مسعود قطبی فرزند سليمان به 
شماره شناسنامه 2۴۵ صادره از تهران در يک 
مترمربع   ۱۳066۴/۵0 مساحت  به  باغ  قطعه 
پلاک ۴6۴۸ اصلی واقع در  سیرجان اراضی 
خود  متقاضی  ۳6 کرمان که  بخش  رمجرد  
است. گرديده  محرز  باشد  می  رسمی  مالک 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
صورتی  در  می شود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به 
مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  كه 
از  می توانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولين  انتشار  تاريخ 
پس  و  تسليم  اداره  اين  به  را  خود  اعتراض 
تاريخ  از  ماه  يک  مدت  ظرف  رسيد،  اخذ  از 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت 
اعتراض  وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضای 
طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/0۹/۱۵ 
تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴0۱/0۹/۳0

نظری سعید 
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک 
سیرجان شهرستان 
شناسه آگهی :۱۴۲۱۴۵۸

نوبت دوم
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 دبیر میراث فرهنگی و محیط زیست: مهتاب جودکی
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خانه تاریخی داروغه مشهد/ خانه تاریخی آخرین داروغه مشهد در زمینی به مساحت 610 متر مربع در اواخر دوره قاجار به دستور یوسف خان هراتی اولین رئیس نظمیه پس از 
مشروطه به منظور اقامت شخصی و پذیرایی های رسمی ساخته شد./ این اثر را می توان بازمانده ای از آخرین مرحله معماری سنتی ایران دانست که در عین حال تاثیر هنر روس 

نیز در آن مشهود است./ عکس از سید حسین میرپور

عکس:  ایمنا

ای دل به کوی او ز که پرسم که یار کو
در باغِ پر شکوفه که پرسد بهار کو

نقش و نگارِ کعبه نه مقصودِ شوق ماست
نقشی بلندتر زده ایم، آن نگار کو

جانا، نوای عشق خموشانه خوش تر است
آن آشنای ره که بوَد پرده دار کو

ماندم در این نشیب و شب آمد، خدای را
آن راهبر کجا شد و آن راهوار کو

ای بس ستم که بر سرِ ما رفت و کس نگفت
آن پیکِ ره شناسِ حکایت گزار کو

چنگی به دل نمی زند امشب سرود ما
آن خوش ترانه چنگیِ شب زنده دار کو

ذوقِ نشاط را می و ساقی بهانه بود
افسوس، آن جوانیِ شادی گسار کو

یک شب چراغِ روی تو روشن شود، ولی
چشمی کنار پنجره ی انتظار کو

خون هزار سروِ دلاور به خاک ریخت
ای سایه، های هایِ لبِ جویبار کو؟

هوشنگ ابتهاج

اندیشیدن و نوشتن درباره سـرمایه داری 
به  منحصر  هیچگاه  )کاپیتالیسم( 
قرن  های  است.  نبوده  اقتصاددانان 
سیاستمداران،  فیلسوفان،  متمادی 
اجتماعی  علوم  دانشمندان  و  شاعران 
و  اخلاقی  فرهنگی،  اثرات  درباره 
کرده  اند  بحث  سرمایه داری  سیاسی 
متفاوت  و  فراوان  نیـز  آنان  دعاوی  و 
بوده  است. کتاب »ذهن و بازار، جایگاه 
ســرمایه داری در تفکـر اروپای مدرن« 
این   در  توجه  اسـت جالب  تاریخچه ای 
در  چگونه  سرمایه داری  ایده  که  باره 
یافته  تکامل  و  تکوین  غربی  اندیشه 
»جری  خود  کتاب  نگارش  در  است. 
مولــر«، استاد تاریخ دانشگاه کاتولیک 
به  واشینگتن دی.سی  در  واقع  آمریکا 
بررسی رشته  ای گیرا از آرا و افکار درباره 
استلزامات  و  سـرمایه داری  پیامدهای 
با  را  این کار  و  است  نشسته   آن  آتی 
از  گسترده  ای  طیف  به  دادن  پوشش 
انجام داده که همزمان  نظرات و عقاید 
اسمیت،  آدام  ولتـر،  هابز،  دربرگیرنده 
متی یو  و  مارکس،  هگل،  برک،  ادموند 
کمونیست،  روشنفکران  نیز  و  آرنولد 
بیستم  قرن  نئولیبرال  و  فاشیست، 

است. 
بازار:  و  ذهن  کتاب  مثبت  نکات  از 

اروپای  تفکر  در  سرمایه داری  جایگاه 
مدرن می توان به جامع نگر بودن و ارائه 

کرد.  اشاره  مختلف  افکار 
جری مولر ۷ ژوئن ۱۹۵۴ به دنیا آمد. 
کلمبیا  و  برندایس  دانشگاه های  در  او 
حال  در  و  تحصیل کرد  دکترا  مقطع  تا 
کاتولیک  دانشگاه  استاد  در  حاضر 
می دهد.  درس  تاریخ  و  است  آمریکا 
جری مولر تا به حال پنج کتاب نوشته 
جایزه  او  برای  که  بازار  و  ذهن  است. 
ارمغان آورد و  به  را  اروپا  بهترین کتاب 
تفکر درباره سرمایه  داری از جمله کارهای 
او است. مقالات مولر در نشریات فارین 
افرز، نیو ریپابلیک، وال استریت ژورنال 

و... منتشر می شود.

ذهن و بازار

نمایش جدید تالار سایه معرفی شد
به  تو«  بر  تو  شبِ  هزاره هایِ  در  باد  هزار  باده  »هزار  نمایش 
نویسندگی محمدرضا اصلانی و کارگردانی یاسمین عباسی از روز 
آغاز  را  تئاتر شهر اجرای خود  تالار سایه مجموعه  اول دی در 
می کند. به گزارش ایران تئاتر به نقل از روابط عمومی مجموعه 
تئاتر شهر، »هزار باده هزار باد در هزاره های شبِ تو بر تو« عنوان 
تازه ترین نمایش تالار سایه تئاتر شهر است و در خلاصه داستان 
در  تو  هزاره های  تراژدی  باده،  »هزار  است:  آمده  نمایش  این 
تویی است که نه در وجودی یگانه که در هر وجودی می تواند 
پرده پرده عمق یابد؛  و نه از عمق اسطوره که از زندگی روزمره به 
اعماق جان های گمشده. تئاتر هزار باده تجلی به رقص آوردن 
واژه هایی است که با تن نگاره ها به شعری نمایشی بدل می شوند 

تا تجربه ای تازه در تئاتر شکل یابد.«

حضور شش فیلم ایرانی در جشنواره روتردام
پنجاه  و دومین جشنواره فیلم روتردام در کشور هلند میزبان 
نمایش آثار 6 سینماگر ایرانی خواهد بود. به گزارش هنرآنلاین، 
فیلم سینمایی »عصب کشی« ساخته امیر توده روستا در اولین 
نمایش جهانی در بخش مسابقه اصلی )رقابتی تایگر( نماینده 
سینمای ایران خواهد بود و فیلم »مرزهای بی پایان« ساخته 
عباس امینی و محصول مشترک ایران، جمهوری چک و آلمان 
لاله زار«  »پشت حصارهای   « بزرگ،  پرده  مسابقه  بخش  در 
»خائن کشی«  بندرگاه،  بخش  در  فیض آبادی  امین  ساخته 
ساخته مسعود کیمیایی در اولین نمایش بین المللی در بخش 
بندرگاه، »خرس نیست« ساخته جعفر پناهی در بخش لایم 
لایت و فیلم نیمه بلند »اتاق های عطری« به کارگردانی شاهین 
دانش فر هم در بخش فیلم های کوتاه و نیمه بلند به نمایش 

گذاشته می شوند.

| تئاتر   |

| سینمای ایران |

| تجسمی |

| فیلم هفته |

طول  دقیقه  یک  »فقط  نمایش  کارگردان 
روزهای  شهر  تئاتر  مجموعه  در  که  می کشه« 
در  می کند، گفت:  را سپری  اجرای خود  پایانی 
است. سختی  کار  تئاتر  اجرای  کنونی  شرایط 
نمایش  کارگردان  صدوقی  تدین  علی  سید 
»فقط یک دقیقه طول می کشه« نوشته مسعود 
تئاتر  مجموعه  قشقایی  سالن  در  که  سمیعی 

خود  پایانی  اجراهای  به  و  رفت  به صحنه  شهر 
رسیده است، درباره روند اجرای این اثر به مهر 
گفت: وقتی ما اجرای عمومی »فقط یک دقیقه 
اجرا   ۷ از  بعد  را شروع کردیم،  طول می کشه« 
به مدت 20 روز تعطیل شدیم و بعد از آن دوباره 
را  اجرا  اول  از  شد، گویی  گرفته  سر  از  اجراها 
روند  در  تا  شد  باعث  امر  این  شروع کرده ایم. 

جذب مخاطب نیز دچار مشکل شویم. البته به 
طور کلی شرایط خوب نیست و حتی مهمانانی 
که برای حضور در سالن دعوت می شوند هم با 
توجه به شرایط، برای تماشای نمایش نمی آیند.

او ضمن قدردانی از حمایت و همراهی مدیریت 
و دست اندرکاران مجموعه تئاتر شهر از گروه ها و 
نمایشی در شرایط کنونی روی صحنه  اجراهای 
نمایشی  هنرهای  اداره کل  تأکید کرد:  می روند، 
به  گروه هایی که  از  حمایت  برای  تمهیدی  باید 
فعلی  شرایط  در  خود،  اجرای  از  انصراف  جای 
نظر  در  می برند،  صحنه  روی  را  نمایش شان 
بگیرد. این حمایت می تواند ایجاد شرایط برای 
تئاتر فجر  آثار در جشنواره  این  حضور مستقیم 

بالاتر. پرداخت کمک هزینه ای  یا  باشد 
شرایط کنونی  در  اینکه  بیان  با  صدوقی  تدین 
ما  تصریح کرد:  است،  کار سختی  تئاتر  اجرای 
اجرا  را  نمایش مان  بود  که  شرایطی  هر  تحت 
نیستیم.  تئاتر  شدن  تعطیل  موفق  زیرا  کردیم 
تئاتر،  تولید  سرسام آور  هزینه های  به  توجه  با 
دقیقه طول می کشه«  »فقط یک  اجرای  در  ما 

شدیم. متضرر 
وزارت  نمایشی  هنرهای  اداره کل  عنوان کرد:  او 
در  بین گروه هایی که  فرقی  حداقل  باید  ارشاد 
شرایط کنونی اجرا رفته اند با آثاری که در شرایط 

باشد. قائل  اجرا می کنند،  و مطلوب  مناسب 

از مجموعه  را  نیستان »خانه های مالیگا«  انتشارات کتاب 
ترجمه  با   202۱ اُهنری  ادبی  جایزه  برگزیده  داستان های 
ایران  به گزارش خبرگزاری کتاب  فانیان منتشر کرد.  علی 
)ایبنا(، این انتشارات طی سال های اخیر بیش از ۱00 عنوان 
اثر شامل تمام مجموعه داستان های برگزیده جایزه ادبی 
مالیگا«  »خانه های  و  کرده  بازار  روانه  و  ترجمه  را  اهنری 
جایزه  است.  آثار  همین  زمره  در  داستان کوتاه   ۱2 با  نیز 
بهترین  خود،  سالانه  برگزاری  قرن  یک  مدت  در  اُهنری، 
داستان های کوتاه را از میان آثار انگلیسی منتشر شده در 
یک کتاب  قالب  در  و  انتخاب  شمالی  آمریکای  نشریات 
ایجاد  دنبال  به  و  اما در سال 202۱  منتخب منتشر کرده، 
پاره ای تغییرات در شکل برگزاری این جایزه ادبی مشهور،  
زبان  به  شده  ترجمه  و  غیرانگلیسی زبان  داستان های 
انگلیسی را نیز که در این مجلات منتشر شده بودند به جرگه 
داوری های خود وارد کرد و به نوعی در ایجاد نوعی نگاه 

برداشت. ادبی جهانی قدم  این میراث  به  جهانی 

برگرفته از گاردین
|صدف سرداری| شاید در نگاه اول این مستند، 
یک داستان احساسی به نظر برسد. این فیلم 

درباره هری ترنر جوان کهنه کاری است که در 
۱۸ سالگی به ارتش پیوست و پس از خدمت 
افسردگی  و   PTSD دلیل  به  افغانستان  در 

با  او  پرو،  آمازون  در  شد.  مرخص  شدید 
مراقبت از یک توله »آسلات« )نوعی گربه سان 
دست  زندگی  در  جدیدی  معنای  به  وحشی( 
پیدا می کند. در واقع »گربه وحشی« داستانی 
از شفا و رشد است و  »ملیسا لش« و »ترور 
فراست« آن را با حساسیت و هوش هیجانی 

ساخته اند. باورنکردنی 
فیلم با داوطلب شدن ترنر در یک مرکز نجات 
آغاز  پرو  بارانی  جنگل های  در  وحش  حیات 
می شود که این مرکز را یک دانشجوی دکترای 
آمریکایی به نام سامانتا زویکر اداره می کند. او 
توضیح می دهد که تجربه هری از محیط های 
مناسب  بارانی  جنگل های  برای  را  او  خشن 

می کند.
می رسد.  مرکز  به  آسلات  توله  یک  ادامه  در 
توسط  که  شده  پیدا  درختی  در  توله  این 
نامی  »کیانو«؛  بود.  شده  قطع  چوب بران 
انتخاب  است که برای این گربه سان وحشی 
می شود. هری این توله را باید بزرگ کند تا 
۱۸ ماه دیگر در طبیعت رها شود و به خوبی 
از تربیت این آسلات ماده برمیاید. این فیلم 
یک گربه  تربیت  نشیب های  و  فراز  بر  علاوه 
وحشی، پرتره ای غیرعاشقانه از سلامت روان 

است. ترنر 

که  است  پدیده ای  گریزی،  شهر 
اقتصادی و  به دلیل مشکلات  معمولا 
از  را  مردم  و  می افتد  اتفاق  معیشتی 
آن می برد. اطراف  به سمتِ  پایتخت، 
و  مسکن  هزینه   ایسنا،  گزارش  به 
در  زندگی  مخارج  هزینه   افزایش 
نگاهی  کلی تر، سناریویی به نامِ »شهر 
برای  است.  کرده   ایجاد  را  گریزی« 
به  سناریو  این  شهروندان  از  برخی 
قدری دردناک است که تمامِ پس انداز 
خود را فقط برای ماندن در شهر هزینه 
برعکس؛  اما  دیگر  برخی  می کنند. 
شبانه روز کار می کنند تا زمانی که دیگر 
سن و سالی از آنان گذشته، به نقطه ای 

ترافیک  بهتر،  هوای  و  آب  که  بروند 
دارد.  بیشتری  امنیت  شاید  و  کم تر 
پروژه های  از  یکی  مهر«  »مسکن 
هزینه های  دنبالِ  به  که  بود  بزرگی 
اقتصادی شهرنشینی، سعی داشت تا 
جدید  شهرهای  در  را  ساختمان هایی 
برپا کند. خانه هایی که شاید با کمیتِ 
بیشتری  سازگاری  سرِ  مردم  جیب 
و  شهرها  این  درباره ی  اما  آنچه  دارد؛ 
خانه های جدید وجود داشت، این بود 
که کمبود امکانات در این شهرها دیگر 
پدیده ی صرفا  گریزی« یک  از »شهر 
»شهر  قولی  به  نمی ساخت.  مثبت 
گریزی« برای خیلی از شهروندان رفته 
رفته تبدیل به یک توفیق اجباری شد. 
هاشم شاکری، هنرمند عکاسی است 
که در مجموعه عکس های خود نگاهی 
کمبود  و  گریزی«  »شهر  پدیده ی  به 
پایتخت  اطراف  شهرهای  در  امکانات 

است.   داشته 
نوشته  خود  عکس های  توضیحِ  در  او 
است  سرزمین کسانی  »اینجا  است: 
کلانشهر  شده اند؛  رانده  بهشت  از  که 
سقوط  تلخی  در  آنها  همه  و  تهران 

هستند.«  شریک 

کارگردان »فقط یک دقیقه طول می کشه«
 با اجرای این نمایش متضرر شدیم

کتاب »خانه های مالیگا« 
منتشر شد

نگاهی به مستند گربه وحشی

داستان صمیمیت بی ریا  بین انسان و آسلات

نگاهی به عکس هایی با موضوع »شهر گریزی«

 سرزمین رانده شدگان از بهشت


